
Protokół Nr OR-IV.0002.00012.2011
z XII sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła

się w dniu 31 sierpnia 2011 roku
 w  Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Ustawowy skład Rady - 21 
Obecni – 19
Nieobecni – B. Capek, G. Pietyra 

Ad 1.
Otwarcia XII sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
Pan  Jan  Grabowiecki,  który  przywitał  wszystkich  zgromadzonych  w  sali  obrad.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  iż  sesja  jest  prawomocna.  W  związku  z  powyższym 
zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? 

Radny A.  Króliczek  zauważył,  że  w porządku obrad  brak  jest  punktu  „Pytania  do  Prezydenta 
Miasta” zapytał, czy to jest jakieś przeoczenie?

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie jest to żadne przeoczenie, gdyż nie ujął tego 
punktu  w  porządku  obrad,  a  pytania  Prezydentowi  Miasta  będzie  można  zadawać  w  punkcie 
„Wolne głosy i wnioski”. 

Radny A. Króliczek zapytał, czym taka zmiana została podyktowana? Zauważył, że taką formułę 
przyjęto  swego  czasu  i  według  mówiącego  było  to  dobre,  gdyż  radni  mieli  trochę  czasu 
na  zadawanie  pytań,  a  odpowiedzi  na  te  pytania  były  przygotowane  na  koniec  sesji.  Zapytał, 
czy nie można tego zmienić?

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że wcześniejsza formuła się nie  sprawdziła,  dlatego 
ją odrzucił. 

Radny A. Króliczek złożył wniosek formalny,  aby pozostawić w porządku obrad punkt „Pytanie 
do Prezydenta Miasta”, aby można było w ten sam sposób procedować jak to było do tej pory, 
tym bardziej, iż nie koliduje to z tym, co jest w porządku sesji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  inne  wnioski?  Nikt  takowych  nie  miał, 
więc przystąpiono do głosowania. 

Rada Miejska nie przychyliła się do wniosku radnego A. Króliczka (ilość głosów: za – 8, przeciw – 
11, wstrzymujących – 0). 

Prezydent  Miasta  pan  M. Kieca  stwierdził,  że  w porządku obrad  znajduje  się  punkt  „Podjęcie 
uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Wodzisławskiemu”.  Powiedział, 
że  ze  względu  na  to,  iż  nie  jest  w  stanie  wskazać  na  chwilę  obecną  źródła  sfinansowania 
tego  dofinansowania,  gdyż  nie  rozliczono  pewnego  etapu  Systemu  Informacji  Przestrzennej, 
a  część  środków została  zabezpieczona  na  to  zadanie,  mówiący  poprosił,  aby  punkt  4e)  zdjąć 
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z porządku obrad. Nadmienił, że zostanie  on ponownie wprowadzony do porządku wrześniowej 
sesji, kiedy to będzie rozliczony System Informacji Przestrzennej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  przystąpił  do przegłosowania wniosku formalnego zgłoszonego 
przez Prezydenta Miasta. 

Rada Miejska wyraziła zgodę na zdjęcie z porządku obrad pkt. 4e). 

Rada  Miejska  przyjęła  porządek  obrad  wraz  z  wniesioną  zmianą  (ilość  głosów:  za  –  15, 
przeciw – 0, wstrzymujących – 4). 

Ad 2. 
Informacje Prezydenta Miasta:

• o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 16 czerwca 
2011 roku do 28 czerwca 2011 roku; informacja stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta omówił, m.in. następujące informacje:
– pkt. 8  powołanie Komisji Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania 

o udzielenie zamówienia publicznego na: „Wykonanie robót budowlanych w ramach zdania: 
Zmiana sposobu użytkowania i przebudowa części pomieszczeń publicznych przedszkola 
nr 18 na potrzeby żłobka” - nadmienił, że za miesiąc nastąpi otwarcie żłobka, do tej pory 
w drodze konkursu został wyłoniony dyrektor żłobka miejskiego nr 1, a została nim pani 
Barbara  Buława obecny wicedyrektor  przedszkola,  w którym będzie  się  mieścił  żłobek. 
Nadmienił, że została wyłoniona firma adaptacyjna. Poinformował, że na dzień dzisiejszy 
jest  informacja  firmy  wykonawczej,  że  nie  ma  zagrożenia  niedotrzymania  terminu 
przeprowadzenia  prac adaptacyjnych.  Nadmienił,  że  w dniu dzisiejszym o godzinie  1100 

odbędzie się  ostatni  przetarg związany ze żłobkiem, czyli  otwarcie ofert na wyposażenie 
żłobka w ramach programu „Maluch”. Powiedział, iż ma nadzieję, że oferenci przystąpią 
do tego przetargu. Poinformował, że rozpoczyna się procedura rekrutacji kadry do żłobka 
miejskiego  oraz  procedura  przyjmowania  zgłoszeń  dla  rodziców,  którzy  chcą  maluszki 
w tym żłobku umieścić.

– pkt  2 podpunkt 21 powołanie komisji przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia 
postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  na  usługę  utworzenia  dostępu 
do Internetu i dostępu do Internetu przez okres 33 miesięcy dla 40 gospodarstw domowych 
dla projektu „Internet w domu – cyfrowe okno na świat” współfinansowanego przez Unię 
Europejską w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na lata 2007-2013 
-  stwierdził,  że  zostały  powołane  komisje  i  przeprowadzono  postępowanie  przetargowe 
na dostawę sprzętu komputerowego, obsługę informatyczną i pełną obsługę organizacyjną 
tego  projektu.  Zauważył,  że  o  tym  projekcie  już  się  dosyć  dużo  mówiło.  Dodał, 
że  aneksowano  rozpoczęcie  tego  projektu,  a  kilka  dni  temu  miało  miejsce 
spotkanie  z  beneficjentami.  Nadmienił,  że  40  rodzin  z  terenu  Wodzisławia  Śl. 
zostało zakwalifikowanych do projektu w tym osoby niepełnosprawne. Stwierdził, że został 
zakupiony  sprzęt  komputerowy,  zostały  wyłonione  zarówno  firmy  szkolące, 
jak i koordynatorzy projektu.

– pkt. 21 – Prezydent Miasta postanowił zawrzeć umowę na podstawie art. 4 pkt 8 ustawy 
Prawo  zamówień  publicznych,  na  dostawę  energii  elektrycznej  z  firmą  Vattenfall 
dla  zasilania  oświetlenia  ulicznego  na  odcinku  6  inwestycji  pn.  „Udrożnienie  ruchu 
w  Południowej  części  Subregionu  Zachodniego  –  Wodzisław  Śl.  Etap  I”  -  stwierdził, 
że  radni  niejednokrotnie  zgłaszali  brak  oświetlenia  nowo  otwartej  drogi.  Zauważył, 
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że doskonale wiedziano o tym, iż ta droga będzie nieoświetlona łącznie z rondem, gdyż było 
to  związane  z  tym,  że  zupełnie  inaczej  została  przełączona  pętla  oświetleniowa  i  cała 
powinna  zostać  uruchomiona  po  oddaniu  etapu  II  łącznie  z  wiaduktem,  tak  to  było 
zaprojektowane. Jednakże nie może to czekać kilkanaście miesięcy, gdyż jest to kluczowa 
droga w Mieście. W związku z powyższym sporządzono aneks, dokonano z firmą Vattenfall 
odpowiednich  uzgodnień  o  przyłączach  i  w  najbliższym  czasie  ten  odcinek  drogi 
wraz z rondem, zostanie oświetlony. 

– pkt.  22  –  Prezydent  Miasta  w  związku  z  podjęciem  decyzji  o  utworzeniu  zadania 
inwestycyjnego  pn.:  Montaż  siatki  ochronnej  nad  płytą  boiska  sportowego 
przy SP nr 5 ul.  Tysiąclecia  25” postanowił odstąpić  od procedury wyboru wykonawcy 
zamówienia  o wartości  poniżej  14 tys.  Euro -   stwierdził,  że w związku ze spotkaniem 
z mieszkańcami  Dzielnicy Nowe Miasto,  w którym uczestniczył  radny R. Szamatowicz, 
mieszkańcy zgłaszali problem dotyczący tłuczenia szyb w budynku przy powstałym Orliku 
przy SP nr 5. Nadmienił, że rozmawiał z wykonawcą, dlatego podjął decyzję o utworzeniu 
takiego  zadania  inwestycyjnego.  Powiedział,  że  jednocześnie  poinformował, 
iż zgoda na odstąpienie  od obowiązku przetargowego nastąpi po utworzeniu przez Radę 
Miejską  takiego  zadania.  Stwierdził,  że  zastanawiano  się  jak  ten  problem  rozwiązać 
technicznie, czy przedłużać już i tak wysokie piłkochwyty,   co wymagałoby dość drogiej 
zmiany całej konstrukcji, a jak wiadomo był to projekt ministerialny, czy zakładać skośne 
siatki blokując wyskakujące piłki. Zauważył, że taki problem występuje w wielu miejscach, 
dlatego  firmy  wykonujące  opracowały  inne  rozwiązanie,  a  mianowicie  delikatną  siatkę 
zawiesza się nad całym boiskiem. Dodał, że w przypadku Orlika przy ZS nr 3 nie ma takiej 
konieczności, gdyż w pobliżu nie ma innych obiektów.   

– pkt. 27 – Prezydent Miasta zbył w drodze pierwszego przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomość gruntową położoną na osiedlu Przyjaźni oznaczoną jako działka nr 2551/150 
o powierzchni 27 655 m2 za kwotę 5.586.310 zł – stwierdził, że działka została sprzedana , 
akt notarialny został podpisany w zeszłym tygodniu, a pieniądze w całości zostały przelane 
na konto Urzędu Miasta.  Nadmienił,  że  sprzedaż  gruntu  została  także  związana  umową 
zobowiązującą do zachowania odpowiedniego terminu wykonania inwestycji.  

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:

– Prezydent uczestniczył w spotkaniach z:
– przedstawicielami  KP Odra  1922  Wodzisław  i  MKP Odra-Centrum Wodzisław  Śląski  

w sprawach bieżących;
– przedstawicielami firmy GoGift - w sprawie parku linowego na Balatonie;
– panem  Wiesławem  Blutko  Prezesem  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji 

oraz  mieszkańcami  Dzielnic  Stare  i  Nowe  Miasto,  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka, 
Radlin  II  w  sprawie  realizacji  budowy  kanalizacji  w  ramach  Funduszu  Spójności  – 
zauważył,  że  popisane  zostały  wszystkie  umowy,  a  wszystkie  place  budowy  zostały 
przekazane  firmom  w  całym  Mieście.  Nadmienił,  że  szczegółowy  harmonogram 
wykonywania prac dostępny jest w jednostce realizującej projekt, czyli  w PWiK. Dodał, 
że  są  tam  także  numery  kontaktowe  do  wykonawców  oraz  do  inspektorów  nadzoru. 
Stwierdził,  że  przez  najbliższe  14-  36  miesięcy  w  skali  całego  Miasta,  w  związku 
z rozpoczęciem prac, czekać będą wszystkich duże utrudnienia w ruchu. Dodał,  że będą 
prowadzone wszelkie starania, aby te prace  jak najłagodniej przebiegły. Mówiący poprosił 
radnych, a w szczególności tych radnych, którzy działają w tych dzielnicach,  gdzie będą 
prowadzone  prace  kanalizacyjne,  gdyż  wszyscy  zdają  sobie  sprawę 
z  tego,  iż  do  prowadzenia  tej  inwestycji  konieczne  było  przygotowanie  projektu 
budowlanego  wraz  z  pozwoleniami,  a  który  wymagał  zgody  osób  na  wejście  w  teren 
i  był  on  wykonywany  2  lata  temu,  dlatego  może  zdarzy  się,  że  ktoś  już  nie  mieszka 
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na  danym  terenie,  a  czasem  nawet  dochodzą  problemy  między  sąsiadami  i  pomimo 
wydanych 2 lata temu zgód na wejście w teren teraz firma chcąc wejść w teren napotka 
na problemy, gdyż sąsiad, sąsiadowi nie wyda zgody. W związku z powyższym poprosił 
radnych  o  pomoc  w rozmowach  pomiędzy sąsiadami,  tym bardziej,  że  wszystkie  prace 
muszą  być  wykonywanie  ściśle  z  określonym  harmonogramem,  gdyż   na  to  zadanie 
pozyskano bardzo dużą dotację unijną. Stwierdził, że wszyscy zdają sobie sprawę z faktu, 
iż przez 3 lata mogło się w terenie zdarzyć bardzo dużo: mogły powstać nowe budynki, 
obiekty.  Zauważył,  że  przez  3  lata  w  tych  dzielnicach,  gdzie  ma  powstać  kanalizacja 
wydawano pozwolenia na budowę, dlatego poprosił aby radni przekazywali takim osobom 
numer kontaktowy do jednostki realizującej  projekt.  Stwierdził,  że zgodnie z wnioskiem 
wszystkie  drogi,  które  zostaną  zniszczone  w  trakcie  realizacji  zadania,  muszą  zostać 
odtworzone  w  całości,  dlatego  nie  można  pozwolić  sobie  na  to,  aby  później  kolejny 
raz  zrywać  asfalt,  gdyż  to  są  pieniądze,  które  wszyscy  będą  spłacać  przez  wiele  lat. 
Mówiący poprosił, aby wszelkie niepokojące sygnały jak najprędzej zgłaszać. 

– Jubilatami z okazji 70-lecia pożycia małżeńskiego;
– młodzieżą, która wypoczywała w stanicy harcerskiej w Lipowcu;
– Radą Dzielnicy Radlin II w sprawie festynu rodzinnego;
– kandydatami na dyrektora Żłobka Miejskiego nr 1;
– panią Aliną Pękalską -  w sprawie terenu po PKS – powiedział,  że teren budynku PKS, 

który  był  w posiadaniu  firmy ANJ,  został  sprzedany nowej  firmie  w miesiącu  czerwcu 
br.  Zauważył,  że  równocześnie  PKS Wodzisław ogłosił  przetarg  na  sprzedaż  pozostałej 
części  terenu  PKS  -  czyli  placu  manewrowego,  tam  gdzie  zatrzymują  się  autobusy 
i ten przetarg został rozstrzygnięty w ostatnim dniu lipca, a właścicielem stała się ta sama 
firma,  która  kupiła  ten  teren  od firmy ANJ.  W związku  z  powyższym cały teren  PKS, 
budynek, perony, plac manewrowy  będzie w całości własnością jednego właściciela. Dodał, 
że  akt  notarialny  ma  zostać  spisany  w  dniu  jutrzejszym.  Poinformował, 
że  teren  ten  nie  był  nigdy  miejski.  Stwierdził,  że  do  radnych  trafia  wiele  zapytań, 
m.in.:  co z poczekalniami,  co z dworcem, co z obsługa  komunikacji,  co z kierowcami, 
bo  nie  ma  punktu  dyspozytorni.  Zauważył,  że  te  wszystkie  rzeczy  zgodnie  z  umową 
miał zapewnić PKS w umowie zbycia, jednak Miasto nie ma wiedzy  czy zostało to wpisane 
do umowy. Powiedział, że Miasto w ramach MZK regularnie zgodnie z umową płaci PKS-
owi stosowne środki na korzystanie z budynku, dworca i peronów. Powiedział, że zakłada, 
iż taka sama umowa zostanie zawarta z nowym właścicielem. Stwierdził, że nie wie, jakie 
stosunki  rozliczeniowe  są  miedzy  PKS-em  a  nowym  właścicielem,  Miasto  nie  ponosi 
żadnej odpowiedzialności za to, co dzieje się na terenie prywatnym. Powiedział, że Miasto 
rozmawiało  z  firmą,  która  zobowiązała  się,  że  po  rozmowie  z  architektami,  przedstawi 
Miastu,  mieszkańcom   harmonogram  wykonywania  robót  związanych  z  prowadzoną 
inwestycją  oraz to,  jaka będzie to inwestycja.  Stwierdził,  że plan Miasta wszyscy znają, 
także każdy wie, że może tam być obiekt wielkopowierzchniowy powyżej  2000 tys.  m2. 
Dodał, że firma poinformowała Miasto iż w związku z zaleceniami Powiatowego Inspektora 
Nadzoru  Budowlanego,  który  ma  duże  wątpliwości,  a  który  niejednokrotnie  apelował 
o usuniecie  pewnych mankamentów w obiekcie  PKS-u, poinformowała,  że nie zamierza 
naprawiać starego budynku. W związku z powyższym jeżeli zostanie właścicielem terenu, 
wystąpi  do  Starostwa  Powiatowego  z  wnioskiem  o  rozbiórkę  tego  budynku  i  będzie 
to  początkiem  prowadzonej  inwestycji,  a  w  tym  momencie  obsługa  pozostanie  dalej 
na miejscu tylko na wiatach przystankowych. Stwierdził, że należy mieć pełną świadomość, 
że od momentu zaprojektowania, uzgodnień do rozpoczęcia budowy może minąć dobrych 
kilkanaście  miesięcy.  Zauważył,  że  konieczne  są  uzgodnienia  nie  tylko  z  Miastem 
w zakresie  ruchu  na  ul.  Targowej,  ale  również  z  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych 
w zakresie ruchu na DK78. Dodał, że firma musi mieć prawomocne pozwolenie na budowę 
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i  wtedy  wejdzie  w  teren,  wtedy  konieczne  będzie  rozwiązanie  w  inny  sposób  kwestii 
komunikacyjnej i obsługi mieszkańców, zarówno ze strony PKS Racibórz, który zgodnie 
z  umową  ze  Starostą  obsługuje  linie  na  terenie  Powiatu,  jak  i  MZK.  Nadmienił, 
że gdy Miasto otrzyma te rozwiązania, zostanie to przedstawione.  

– Prezydent brał udział w: 
– spotkaniu  w  sprawie  sekcji  jeździeckiej  MOSiR  Centrum  działającej  w  dzielnicy 

Kokoszyce;
– wizji lokalnej obok garaży przy ul. Leszka;
– otwarciu linii sortowniczej odpadów komunalnych w Służbach Komunalnych Miasta;
– czacie internetowym z mieszkańcami w sprawie sportu w naszym mieście;
– Zarządzie Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji;
– wizji lokalnej na budowie Drogi Zbiorczej;
– nadzwyczajnym Walnym Zebraniu K.S Centrum;
– Zarządzie  Fundacji  Wspólnoty  Ludzi  Dobrej  Woli  w  związku  z  próbą  zmiany  statutu 

WORiT-u i utworzenia oddziału pobytu dziennego dla dzieci w ramach WORiT. Nadmienił, 
że  oddział  na  początku  będzie  finansowany  ze  środków  miejskich,  jednakże  Dyrektor 
WORiT  będzie  zobowiązany,  gdyż  ma  taką  możliwość,  do  wystąpienia  do  Powiatu 
o udzielenie subwencji na opiekę edukacyjną dla tej młodzieży, a Starosta z mocy ustawy 
tej subwencji udzielić musi.

– otwarciu pierwszego etapu Drogi Zbiorczej;
– delegacji służbowej do rumuńskiego miasta Siret;
– wizji lokalnej na basenie na os. 1 Maja;
– wizji lokalnej w nowej siedzibie Wodzisławskiej Placówki Wsparcia Dziennego „Dziupla”;
– wizji lokalnej na terenie nowo powstającego żłobka;
– VIII edycji Festiwalu Reggae;
– spotkaniu z  kombatantami  organizowanym z okazji  Dnia Kombatanta  w Urzędzie  Stanu 

Cywilnego;
– kampanii promocyjnej Ekojazda organizowanej przez koncern Vattenfall;
– Regionalnych Dniach Działkowca organizowanych w Jastrzębiu Zdroju;
– festynie dożynkowym w Kokoszycach;
– naradzie dyrektorów.

Poinformował,  że  zgodnie  z  decyzją  Zarządu  Województwa  Śląskiego,  przyznającego  dotację 
na  Rodzinny  Park  Rozrywki  Jary  w  dniu  19.08.2011r.  została  ostatecznie  podpisana  umowa 
o  dofinansowanie  tego  projektu.   Nadmienił,  że  jest  to  projekt  o  wartości  15  mln  zł, 
a dofinansowany w kwocie 12,5 mln zł.  Powiedział,  że wszczęcie  postępowania przetargowego 
o udzielenie zamówienia odbywa się w procedurze zaprojektuj i wybuduj, gdyż jest to program 
funkcjonalno-użytkowy,  a  jego  rozpoczęcie  było  przewidziane  na  październik  2011r.,  jednak 
zaawansowanie przygotowań w realizację tego projektu wskazuje, że przetarg zostanie ogłoszony 
w  okolicach  15  września  2011r.   Stwierdził,  że  niejednokrotnie  na  tej  sali  mówiono 
o mankamentach ustawy Prawo Zamówień Publicznych, a wszyscy doskonale wiedzą jak ważna 
jest ta inwestycja dla Miasta, dlatego chciano by, aby te pieniądze wydane zostały w jak najlepszy 
sposób, aby zakupiono usługę  jak najlepszej jakości. Powiedział, że do powstania parku konieczne 
jest zatrudnienie dobrego architekta zieleni, dobrego projektanta oraz wybór dobrych materiałów, 
gdyż w przyszłości z tego sprzętu będą korzystać nasze dzieci, tym bardziej, że większość środków 
na realizację tego zadania pochodzić będzie z zewnątrz, dlatego nie ma konieczności zejścia poniżej 
kosztorysu. W związku z powyższym wystąpiono do Zarządu Województwa Śląskiego o wyrażenie 
zgody na zmianę procedury przetargowej  z typowego przetargu na najniższą cenę i  taką zgodę 
otrzymano.    Nadmienił,  że  Urząd Marszałkowski wyraził  zgodę na przeprowadzenie przetargu 
w  trybie  negocjacji.  Zauważył,  że  będzie  to  przetarg  bardzo  długi,  ale  oznacza  to,  że  będą 

5



prowadzone negocjacje, rozmowy z firmami,  będzie się uszczegóławiało program funkcjonalno-
użytkowy, a na końcu zostanie ostateczna specyfikacja warunków zamówienia mówiąca o jakości 
materiałów i dopiero wtedy zostanie to poddane wyborowi z mocy ceny.   Nadmienił, że kryteria 
będą na tyle doprecyzowane, że nie przewiduje się zbyt dużych rozbieżności cenowych. W związku 
z powyższym rozpoczyna się procedurę przetargową w miesiącu wrześniu, gdyż jest bardzo długa, 
a  Urząd  pierwszy  raz  przeprowadza  taką  procedurę  na  dodatek  z  wykorzystaniem  środków 
unijnych. Stwierdził, iż przypuszcza, że ta procedura potrwa 2-3 miesiące, a umowę na realizację 
tego  parku  uda  się  podpisać  na  przełomie  2011/2012  roku.  Poinformował,  że  cały  park  musi 
być  zbudowany  do  końca  2013  roku  i  wtedy  też  będzie  przypadało  rozliczenie  tego  zadania. 
Zauważył, że część elementów Parku podlega prawu budowlanemu, dlatego na ich realizację będzie 
musiała zostać wydana decyzja o pozwolenie na budowę, a część będzie mogła być wykonywana 
w ramach  zgłoszenia  robót  budowlanych.  Poinformował,  że  pod koniec  czerwca 2011 otrzyma 
no dofinansowanie  w ramach  tzw.  schetynówek  na  ul.  Michalskiego w wysokości  322 tys.  zł, 
co  zostało  wprowadzone  do  budżetu.  Nadmienił,  że  takie  dofinansowanie  otrzymano 
już po raz trzeci.  Powiedział,  że w trakcie wakacji udało się pozyskać kolejne środki z Urzędu 
Marszałkowskiego  w  wysokości  757  tys.  zł  na  realizację  ul.  Michalskiego.  W  związku 
z  powyższym  dotacja  przyznana  przez  Urząd  Marszałkowski  dla  tego  odcinka  drogi  wynosi 
1.600.000 zł.  Dodał,  że  te  środki  wpłyną  na  zmniejszenie  obciążeń  budżetu  Miasta,  a  zadanie 
na ul. Michalskiego w tym roku zostanie zakończone. 

– o sposobie realizacji interpelacji radnych, które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 30.06.2011r. a 30.08.2011r.;  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy do złożonej informacji, ktoś ma pytania? 

Radny  A.  Króliczek  stwierdził,  że  Prezydent  Miasta  zapomniał  powiedzieć  o  jeszcze  innych 
rzeczach, które działy się na terenie Wodzisławia, a w szczególności na terenie dzielnicy Radlin II, 
gdyż 30.06.2011r. na terenie dzielnicy Radlin II doszło do bardzo dużego podtopienia, które tym 
razem nie zakończyło się powodzią.  Zauważył,  że od pewnego czasu ciek rzeki Leśnicy został 
przekazany pod zarząd Urzędu Marszałkowskiego i na samym początku mieszkańcom wydawało 
się, iż jest to uciekanie władz Miasta od odpowiedzialności, jednak z perspektywy czasu mówiący 
widzi, iż było to dobre posunięcie, gdyż inwestycje, które są czynione na tej rzecze spowodowały, 
m.in.  to, że tym razem nie doszło do wylania rzeki Leśnicy.  Stwierdził,  że jednak bardzo dużo 
wspólnego  z  podtopieniami  do  jakich  doszło,  m.in.  na  prywatnych  posesjach  miały  jary, 
które  biegną  od  ul.  bocznej  Chrobrego.  Mówiący  zauważył,  że  w  miesiącu  maju  była  mowa, 
iż Miasto ma poprawne stosunki z Powiatem, dlatego poprosił, aby w tym temacie Radę Dzielnicy 
i mieszkańców wspomóc, gdyż sami nie są w stanie sobie z takim napływem wody poradzić. Dodał, 
że Rada Dzielnicy na ten cel będzie przekazywała środki. 

Radny M. Balcer powiedział, że do Urzędu Miasta wpłynęła skarga mieszkańców ul. Grodzisko, 
jednak nie  wie czego ona dotyczy,  dlatego poprosił  o  udostępnienie  mu  tej  skargi.  Nadmienił, 
że był w tej sprawie u Sekretarza Miasta, jednak ten nie chciał mu udostępnić tej skargi. Stwierdził, 
że  napisał  interpelację  w  kwestii  Drogi  Głównej  Południowej,  w  której  zwraca  się  z  prośbą 
o sprowadzenie biegłego rzeczoznawcy, który wyceni wartość terenów, które będą pod tę drogę 
zabierane.  Nadmienił,  że jako radny będzie szukał środków na sfinansowanie zakupu czerpaka, 
który  jest  niezbędny  do  prac  SKM.  Stwierdził,  że  na  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej, 
która  odbyła  się  w  USC  przywitał  w  imieniu  radnych  wszystkich  przybyłych  gości,  jednak 
ani słowa o tym nie napisano w Gazecie Wodzisławskiej, za to pół artykułu było na temat zgody 
Rady Miejskiej na uruchomienie kasyna w Wodzisławiu Śl. Nadmienił, że rozmawiał w tej sprawie 
z Dyrektor WCK, która powiedziała mówiącemu, iż pisze to, co jej Rzecznik Prasowy poda. 
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Nikt więcej w tym punkcie nie zabrał głosu. 

Ad 3.
Informacja na temat stanu przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 
2011/2012. Zreferował pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  że temat  był  omawiany na posiedzeniu Komisji 
Oświaty(...). Mówiący poprosił o omówienie tematu. 

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że od strony organizacyjnej sieć placówek 
na terenie Miasta Wodzisławia Śl. nie uległa zmianie, a Miasto będzie w dalszym ciągu organem 
prowadzącym dla 16 – przedszkoli publicznych, 13 – szkół podstawowych, 4 – gimnazjów, Zespołu 
Świetlic  Profilaktyczno-Wychowawczych,  Ogniska  Pracy  Pozaszkolnej.  Stwierdził,że  w  ujęciu 
statystycznym liczba uczniów w szkołach będzie wynosiła 5.460 z czego 1.318 dzieci- uczęszcza 
do przedszkoli,  2.638 – do szkół  podstawowych,  1.504 – do gimnazjów.  Nadmienił,  że  liczba 
oddziałów będzie  wynosiła  228 z  czego  55  oddziałów –  jest  w przedszkolach,  115 oddziałów 
–  w  szkołach  podstawowych,  56  oddziałów  –  w  gimnazjach.   Stwierdził,  że  liczba  etatów 
kalkulacyjnych nauczycieli, którzy będą realizowali podstawę programową wynosi 451,89, z czego 
97,40 etatów – jest w przedszkolach, 212,87 – w szkołach podstawowych, 141,62 – w gimnazjach. 
Dodał,  że  liczba  pracowników administracji  i  obsługi  we wszystkich  placówkach oświatowych 
wynosi 222,70 etatu. Powiedział, że w Ognisku Pracy Pozaszkolnej nr 1 zajęcia będą realizowane 
w wymiarze  ok.  52 godzin dla  ok.  300 uczniów,  w placówce na  os.  XXX-lecia  w  wymiarze 
49  godzin  oraz  w SP nr  16  w wymiarze  3  godzin.  Natomiast  Zespół  Świetlic  Profilaktyczno-
Wychowawczych będzie działał w wymiarze 185 godzin. Zauważył, że w porządku obrad obecnej 
sesji znajduje się uchwała dotycząca zmiany zakresu i charakteru zadań ZŚPW, dlatego też będzie 
on działał  na bazie pomocy społecznej i stanie się placówką która przejdzie pod obsługę Biura 
Kultury,  Sportu i  Zdrowia.  Stwierdził,  że obecnie nie było ani jednego zwolnienia  nauczyciela, 
a jeżeli nastąpiły jakieś zmiany obniżenia zatrudnienia, było to na zasadzie zawartego porozumienia 
dyrektora z nauczycielem dotyczącego obniżenia pensum i proporcjonalnie do obniżonego pensum 
obniżone zostanie wynagrodzenie. Dodał, że te sprawy po przygotowaniu informacji radnym uległy 
zmianie,  gdyż  pojawiły  się  nowe  urlopy  na  poratowanie  zdrowia,  pojawiły  się  nauczania 
indywidualne  i  te  osoby,  które  w  większości  miały  obniżone  pensum  wrócą  do  zatrudnienia 
w pełnym wymiarze.  Stwierdził,  że  w okresie  wakacji  nauczyciele  zakończyli  staże  i  uzyskali: 
5  nauczycieli  –  uzyskało  stopień  awansu  zawodowego  na  nauczyciela  kontraktowego, 
13  nauczycieli  –  stopień  nauczyciela  mianowanego,  8  nauczycieli  –  stopień  nauczyciela 
dyplomowanego. Powiedział, że na prace remontowo-modernizacyjne przeznaczono w gimnazjach 
– 113.500 zł, w szkołach podstawowych – 190.000 zł, w przedszkolach – 80.000 zł.  Zauważył, 
że oferta edukacyjna, czyli  zajęcia które są realizowane poza tym co przewiduje plan nauczania 
przedstawia się następująco:  PP 19 – organizowanie 2 godzin zajęć dla dzieci niepełnosprawnych, 
PP  16  –  kontynuacja  eksperymentu  pedagogicznego  dla  dzieci  w  wieku  2  lat  „Zanim 
będę  przedszkolakiem”  oraz  utworzenie  grupy  „angielskojęzycznej”  gdzie  zajęcia  poprowadzi 
nauczyciel przedszkola posiadający kwalifikacje, SP 1 – realizacja pozalekcyjnych zajęć z zakresu 
ekologii, SP 5 – utworzenie grup integracyjnych, SP 15 -  w klasach IV-VI dodatkowa klasa języka 
niemieckiego,  SP 21 – prowadzenie  oddziałów klas  sportowych  o profilu  narciarstwo  biegowe 
na poziomie klasy IV i V, w G 1 – będą oddziały realizujące innowacyjną ekologię, ze zwiększoną 
liczbą  godzin j.  angielskiego,  z nauczaniem j.  francuskiego,  G 2 – będą oddziały dwujęzyczne 
j.  angielskiego,  oddziały  realizujące  program  „DELF”  j.  francuski,  oddziały  integracyjne, 
klasy sportowe, G 3 – oddziały klas sportowych,  G 4 – oddziały ze zwiększoną liczbą godzin 
j.  angielskiego.  Poinformował,  że  Ognisko  Pracy  Pozaszkolnej  będzie  funkcjonowało 
na os. XXX-lecia i co roku przekazywana jest dotacja ze Starostwa Powiatowego na prowadzenie 
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tego zadania,  która jest utrzymywana na tym samym poziomie, dlatego też kurczy się liczba zajęć, 
gdyż osoby tam zatrudnione są nauczycielami a każdego roku w sposób istotny wzrasta stawka 
zasadnicza,  czyli  konsekwencją  tego  jest  malejąca  liczba  godzin,  jaka  jest  przeznaczona 
dla  uczniów.  Zauważył,że  organizacja  placówek  oświatowych  została  zatwierdzona 
przez  Prezydenta  Miasta  15.05.2011r.,  jednak  w  międzyczasie  dokonały  się  pewne  zmiany, 
o  których  już  wcześniej  mówiący  wspomniał,  jak  również  doszedł  dodatkowy  oddział  w  G3, 
gdyż liczba uczniów klas 1 wynosi 75 i dlatego zaistniała konieczność utworzenia 3 oddziału. 

Radna T. Rybka powiedziała, że już pytała o to na Komisji Oświaty(...), ale być może od tego czasu 
już  coś  więcej  wiadomo.  Stwierdziła,  że  wiadomo,  iż  do  klas  I  pójdzie  150  6-latków,  jednak 
na  Komisji  pytała  o  przygotowanie  nauczycieli  do  pracy  z  6-latkami,  czy  przewidziano  jakieś 
szkolenia,  czy  złożono  jakieś  projekty  do  Urzędu  Marszałkowskiego  o  dofinansowanie  takich 
szkoleń, czy złożono wnioski o dofinansowanie projektu typu indywidualizacja procesu nauczania, 
gdyż wiadomo że wszystko zależy od daty urodzenia dziecka i te problemy prędzej czy później 
będą. Zapytała, czy przewidziano taki projekt, czy są plany złożenia takiego projektu? Powiedziała, 
że  dotarły  do  niej  niepokojące  informacje  o  dewastacji  boiska  przy  SP  3.  Zapytała, 
jakie są przyczyny takiego stanu rzeczy, dlaczego tak się dzieje? Zauważyła, że już kilkakrotnie, 
a  pierwszy raz  3  lata  temu zwracała  się  z  prośbą,  aby  dokonać  odnowienia  elewacji  budynku 
PP 9  na  Wilchwach.  Stwierdziła,  że  Pan Prezydent  jest  wspaniałomyślny  skoro  wyraził  zgodę 
na wymianę okien w ZS nr 3, to również na uwadze będzie miał odnowienie elewacji budynku 
PP 9.  

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że do tej pory nie było żadnych zgłoszeń 
co  do  braków  w  wykształceniu  i  kwalifikacjach  nauczycieli,  gdyż  są  to  osoby  pracujące 
w przedszkolach  i  szkołach  podstawowych,  są  to  osoby,  które  mają  ukończone  studia  wyższe, 
posiadają  tytuł  magistra,  stopień  nauczyciela  dyplomowanego.  Stwierdził,  że  jeżeli  dyrektorzy 
uznają, że jest taka potrzeba, to każdy z dyrektorów dysponuje odpowiednimi środkami w ramach 
dokształcania  i  doskonalenia,  a  czy  to  będzie  w  formie  grupowej  dla  wszystkich  nauczycieli, 
czy indywidualna forma dla danej szkoły to o tym zdecydują dyrektorzy szkół. Powiedział, że inną 
sprawą są ośrodki doskonalenia nauczycieli. Zauważył, że jeżeli Powiatowy Ośrodek Doskonalenia 
Nauczycieli  w  Wodzisławiu  Śl.  wystąpi  z  takim  grantem,  a  jest  to  przecież  instytucja 
jak najbardziej do tego powołana, jeśli informacja dotrze do Wydziału, to zostanie ona przekazana 
do naszych placówek. 

II Zastępca Prezydenta Miasta pan E. Ogrodnik powiedział, że jeżeli chodzi o boisko przy SP 3, 
to  nie  jest  ono w gestii  szkoły,  a  MOSiR „Centrum”.  Stwierdził,  że  wydał  polecenie  naprawy 
do MOSiR, a gdy wszystko zostanie naprawione dyrektor szkoły wystąpi do MOSiR o przekazanie 
tego boiska. Dodał, że zostanie spisane odpowiednie porozumienie między MOSiR a SP 3, a boisko 
po naprawie zostanie przekazane szkole. 

Radna  T.  Rybka  zauważyła,  że  wcześniej  takich  dewastacji  nie  było,  a  w  ostatnim 
czasie jest ich coraz więcej. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan E.  Ogrodnik powiedział,  że  na taki  stan rzeczy ma wpływ, 
m.in.  ilość osób zatrudnionych w MOSiR, gdyż  nie  można dać tam człowieka,  który cały czas 
będzie  pilnował  tego  boiska,  a  jak  wiadomo  Orliki  funkcjonują  na  innej  zasadzie.  Stwierdził, 
że  to  boisko ma  służyć  nie  tylko  środowisku,  ale  przede wszystkim szkole i  dlatego  przejdzie 
pod władanie SP 3.

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział,  że na remoncie elewacji  PP 9 również 
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zależy i mówiącemu. Zauważył, że za jego kadencji zostały wszystkie okna drewniane zastąpione 
plastikowymi.  Stwierdził,  że  wszyscy  doskonale  wiedzą,  iż  są  problemy  finansowe,  dlatego 
wspólnie  z  dyrektorami  przyjęto  taką  zasadę,  że  dziecko przebywa w szkole  8  czy 10 godzin, 
natomiast  na  zewnątrz  budynku  prawie  w  ogóle.  Powiedział,  że  jeżeli  są  zrobione  piony 
żywieniowe,  jeżeli  są  wymienione  okna,  co również przynosi  oszczędności  na energii  cieplnej, 
to  później  przyjdzie  czas,  że  będą  realizowane  elementy  zewnętrzne  i  początki 
tego już są. Zauważył, że elewacja zewnętrzna została już wykonana: ZS nr 2, ZS nr 3, ZS nr 6, 
remont  jest  prowadzony  w  PP  18,  w  trakcie  wakacji  została  częściowo  zmodernizowana 
i naprawiona elewacja w SP nr 2. Stwierdził, że nadszedł już czas, żeby modernizować i upiększać 
elewację naszych obiektów oświatowych, gdyż w środku jest już wszystko w porządku. Zauważył, 
że PP 9 ma jedno z najnowocześniejszych zapleczy kuchenno-żywieniowych i to też kosztowało 
sporo  środków.  Stwierdził,  że  wszystkie  placówki  nie  mogą  być  naraz  remontowane,  dlatego 
po kolei sukcesywnie stara się wszystkie placówki doposażać oraz poprawiać ich stan techniczny. 

Radna T. Rybka stwierdziła, że ma nadzieję, że jednak to zostanie wykonane. 

Radny R. Zalewski stwierdził, że kilka miesięcy temu była mowa o uwolnieniu obwodów. Zapytał, 
jak  to  obecnie  w praktyce  się  sprawdziło,  gdzie  są  największe  różnice  jeżeli  chodzi  o  szkoły 
podstawowe i gimnazja? 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  trudno  powiedzieć  w  sposób 
jednoznaczny, gdyż pojawiają się w szkołach dzieci 6-letnie i ta sama sytuacja będzie miała miejsce 
w roku przyszłym.  Stwierdził,  że na Komisji  Oświaty(...)  II  Z-ca PM pan E.  Ogrodnik mówił, 
że każde środowisko lokalne w wyniku propozycji jakie padły w miesiącu lutym 2011r., starało 
się w jakiś sposób ratować swoje szkoły. W związku z powyższym te środowiska podjęły wszelkie 
działania,  aby nie doszło do likwidacji  tych szkół.  Dlatego też zachowanie zbliżonego poziomu 
naboru do poszczególnych szkół, przynajmniej w tym roku jest pokłosiem lutowych spotkań, jakie 
odbyły  się  z  radnymi.  Stwierdził,  że  nie  jest  w  stanie  na  pytanie  radnego  R.  Zalewskiego 
odpowiedzieć  w sposób jednoznaczny.  Dodał,  że  w tym roku nie  było  żadnych  przemeldowań 
uczniów w ramach obwodów w naszym Mieście. 

II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  E.  Ogrodnik  powiedział,  że  najistotniejszym  skutkiem 
jest  to,  że  skończyło  się  dokonywanie  przemeldowań  niezgodnych  z  prawem.  Stwierdził, 
że uwolnienie obwodów ułatwiło przyjęcie 6-latków do szkół, ze względu na to, że 6-latki mogły 
przechodzić  z  danych  przedszkoli  całymi  grupami  nie  patrząc  jaki  jest  obwód,  dzięki  czemu 
są  oddziały  w  SP  nr  10.  Powiedział,  że  konkretne  efekty  będzie  widać  w  połowie  września. 
Stwierdził, że należy patrzeć na ilość dzieci przyjętych z obwodu i spoza obwodu, bez dokonywania 
przemeldowań, przy jednoczesnym pilnowaniu zachowania ilości oddziałów, gdyż to było bardzo 
istotne. Powiedział,  że udało się dokonać tego naboru bez żadnych problemów, czyli  tam gdzie 
chcieli  rodzicie  posłać  swoje  pociechy,  tam  je  posyłał.  Zauważył,  że  już  wcześniej  mówił, 
iż jest to cykl 3-letni, dlatego większych efektów należy się spodziewać w przyszłym roku. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  jak  została  rozwiązana  kwestia  dzieci  mieszkańców  ul.  Grodzisko? 
Zauważył,  że  dzieci  z  tej  ulicy  chodziły  do  przedszkola  w  Marklowicach,  jednak  nie  zostały 
przyjęte, a w przedszkolu w Wilchwach zostało tylko jedno miejsce wolne. 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  przyjęcia  dzieci, 
to  tak  jak  każdego  roku  konieczna  jest  cierpliwość  i  konieczność  odczekania  do  15  września, 
aby  wszystkie  sprawy  się  unormowały.  Stwierdził,  że  obecnie  jest  21  wolnych  miejsc 
w przedszkolach tj.:
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– PP nr 4 – 7 miejsc,
– PP nr 5- 1 miejsce,
– PP nr 6 – 2 miejsca,
– PP nr 9 - 3 miejsca,
– PP nr 12  - 2 miejsca
– PP nr 13 – 3 miejsca,
– PP nr 16 -  3 miejsca,

Stwierdził, że może zdarzyć się tak, iż  brakuje miejsca w tym najbliższym przedszkolu, jednak 
w przedszkolach nie ma rejonizacji i jeżeli rodzic dzwoni do Wydziału to Pani Dębowy informuje 
rodzica w którym przedszkolu jest  jeszcze miejsce.  Powiedział,  że z tego co wie to w PP nr 8 
nie  ma  pionu  żywieniowego,  a  dotychczas  uczęszczały  tam  dzieci  6-letnie,  które  realizowały 
obowiązek  rocznego  przygotowania  .  W  związku  z  tym,  że  dzieci  6-letnie  poszły  do  I  klas 
od 1 września 2011r. obowiązek rocznego przygotowania przeszedł na dzieci 5-letnie. Nadmienił, 
że dyrektor PP nr 8 poinformowała, że nie ma miejsc w tym przedszkolu. 

Radny  M.  Balcer  powiedział,  że  dzieci  rodzin  z  ul.  Grodzisko  były  przyjęte  do  przedszkola 
w Marklowicach i właśnie te dzieci dojeżdżały tam jakimś busikiem. Nadmienił, że tym rodzicom 
chyba chodzi głównie o ten dojazd dzieci do przedszkola.

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski stwierdził, że mowa jest o dwóch różnych rzeczach, 
a  mianowicie  o  miejscu  w  przedszkolu  i  o  dowożeniu  dzieci  do  przedszkola.  Powiedział, 
że  do  Wydziału  Edukacji  żadne  pismo  mieszkańców  ul.  Grodzisko  nie  wpłynęło  w  sprawie 
zorganizowania dowozu, być może z radnym M. Balcerem na ten temat rozmawiali. 

Radny Cz. Rychlik zapytał, czy w G 3 jest nabór do wyszczególnionych profili klas sportowych? 

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że do tej pory dyrekcja G3 nie zgłaszała 
problemów  z  naborem  do  oddziałów  dwudyscyplinarnych,  czyli  do  oddziałów,  gdzie  łączona 
jest koszykówka chłopców z siatkówką dziewcząt. 

Radna  I.  Kalinowska  zapytała  ilu  nauczycieli  korzystało  z  urlopu  dla  poratowania  zdrowia 
i jaka to była liczba w poprzednim roku  szkolnym?

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  obecnie  tego  jeszcze 
nie wie, gdyż narady w dalszym ciągu się odbywają i na bieżąco donoszone są wnioski. Stwierdził, 
że z tego co już dyrektorzy zgłosili, to są 3 zgłoszenia urlopów na poratowanie zdrowia. Dodał, 
że obecnie nie dysponuje informacją, ile było tych urlopów, ale na pewno była to liczba większa. 
Zauważył, że Pan Prezydent mówi, iż w roku poprzednim było ich 5. 

PZD Radlin II pan L. Kolorz powiedział, że w informacji nie może doszukać się kwestii remontu 
boiska przy SP nr 21, a przecież Rada Dzielnicy na ten cel przeznaczyła 120 tys. zł. Zauważył, 
że te pieniądze już na kwietniowej sesji zostały na ten cel przeznaczone. W związku z powyższym 
zapytał  co  z  tym  się  dzieje?  Stwierdził,  że  w  ubiegłym  roku  Rada  Dzielnicy  przeznaczyła 
na to boisko 100 tys. zł, jednak nic nie zostało zrobione. Następnie zauważył, że we wszystkich 
dzielnicach  są  świetlice  oczywiście  poza  dzielnicą  Radlin  II,  gdzie  uczniowie  nie  mają  gdzie 
spędzać wolnego czasu.

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski  powiedział,  że w ubiegłym roku z Rady Dzielnicy 
została zabezpieczona na boisko ogólna kwota 100 tys. zł. Zauważył, że w tym roku w miesiącu 
styczniu  bądź  lutym  pojawił  się  przedstawiciel  z  Czech,  który  zaproponował,  aby  wspólnie 
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realizować  projekt  w  ramach  Euroregionu.  Dlatego  istnieje  taka  opcja,  że  będzie  można 
wybudować  boisko.  Stwierdził,  że  odbyło  się  pierwsze  spotkanie,  gdzie  rozważano, 
czy wybudowanie takiego boiska będzie  możliwe,  podobno firma ta  już takie  boisko budowała 
w  Ustroniu  i  zadeklarowała,  że  budowa  boiska  będzie  możliwa.  Powiedział,  że  obecnie 
jest przygotowany projekt tego boiska. Dodał, że wkładem własnym byłby środki Rady Dzielnicy 
w  wysokości  120  tys.  zł,  a  ok.  480  tys.  zł  ma  zostać  pozyskane  z  Euroregionu.  Stwierdził, 
że obecnie są przygotowywane wszystkie niezbędne dokumenty i odpowiednie dokumenty zostały 
złożone, aby mogły zostać wydane stosowne pozwolenia. Nadmienił, że po uzyskaniu stosownych 
pozwoleń będzie mogło dojść do realizacji inwestycji. Stwierdził, że w SP nr 21 działa Uczniowski 
Klub Sportowy, który powstał na bazie historii pana T. Sikory oraz innych narciarzy i biatlonistów. 
Nadmienił,  że  w szkole  mają  również  powstać  dwie  klasy sportowe na poziomie  klas  IV i  V. 
W związku z powyższym nie jest tak jak mówił przedmówca, że nic się tam nie robi. Zauważył, 
że  dyrektor  SP  nr  21  składała  wnioski  o  przyznanie  środków  na  dofinansowanie  zajęć 
pozalekcyjnych. 

II Zastępca Prezydenta Miasta pan E. Ogrodnik stwierdził, że świetlice, które zostały wymienione, 
które  działają,  to  świetlice  dla  dzieci  z  największymi  problemami  wychowawczymi.  Zauważył, 
że świetlice są tam gdzie według przeprowadzonego rozeznania jest taka potrzeba, a w środowisku 
SP nr 21 takiej potrzeby nie ma. Dodał, że jeżeli taka potrzeba się pojawi, to w tym temacie będą 
prowadzone odpowiednie rozmowy. 

Radny R. Zalewski zapytał, czy wiadomo, kto będzie nowym dyrektorem Gimnazjum nr 3? 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  stwierdził,  że  Prezydent  Miasta  w  swoim 
wcześniejszym wystąpieniu poinformował radnych, że na okres nie dłuższy niż 10 miesięcy, czyli 
do  czasu  wyłonienia  nowego  dyrektora  w  drodze  konkursu,  stanowisko  dyrektora  zostało 
powierzone pani I. Minoł obecnej Wicedyrektorce ZS nr 3. Nadmienił, że jednocześnie ogłoszony 
został konkurs na nowego dyrektora ZS nr 3, a oferty można składać do 9 września br.  Dodał, 
że konkurs najprawdopodobniej odbędzie się 26-27 września br., jednak ten termin jeszcze trzeba 
uzgodnić z delegaturą Kuratorium Oświaty oraz związkami zawodowymi. 

Radny R. Połednik zapytał, jaka jest dokładnie liczba 6-latków, którzy w tym roku szkolnym pójdą 
do I klas? 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  w  dniu  wczorajszym  uzyskał 
potwierdzenie, iż jest 147 uczniów w wieku 6-lat. 

Radny R. Połednik zapytał,  jaka liczba oddziałów została utworzona jeżeli chodzi o ten rocznik 
oraz czy tylko ma to miejsce w SP nr 10? 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  poziom urodzeń  jest  na  poziomie 
ok. 450, a obecnie 147 dzieci w wieku 6-lat pójdzie do klasy I, czyli 1/3 6-latków pójdzie do klas I. 
Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  klasy jednorodne wiekowo,  to  ze zgłoszeń  dyrektorów placówek 
oświatowych wynika,  iż jedynie jest  tak w Zawadzie,  gdyż  do klasy 6-latków tylko 2 uczniów 
7-letnich  będzie  uczęszczało.  Dodał,  że  całkowicie  jednorodna wiekowo jest  klasa  w ZS nr  2, 
tj. SP nr 8, gdyż tam są utworzone 2 klasy, jedna dla 6-latków i druga dla 7-latków. Zauważył, 
że o SP nr 10 radny już wspomniał, dodatkowo w SP nr 1 będzie samodzielny oddział. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  podziękował  za przedstawienie  tematu oraz życzył  powodzenia 
w nowym roku szkolnym. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dwudziestominutowa przerwę (od godz. 10.15 do 10.40).

Po przerwie wznowiono obrady.  

Ad 4.
Podjęcie uchwał:

a) Uchwała  w  sprawie  uchwały  zmiany  budżetowej  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego 
na 2011 rok.
Zreferował pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił referującego, aby ten przedstawił zmiany.  

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 
Budżetu. Dodał, że uchwała zawiera zmiany polegające na:

– zwiększeniu  dochodów w paragrafie  3  i  wydatków  w paragrafie  4  o  kwotę  76  097  zł 
w związku z wyborami do Sejmu i Senatu,

– dokonaniu  przeniesienia  między  działami  w  budżecie  Miasta  poprzez  zmniejszenie 
w  paragrafie  5  na  zadaniu  „Budowa  kanalizacji  wraz  z  przebudową  ul.  Michalskiego” 
o  kwotę  w  wysokości  320  tys.  zł  z  przeznaczeniem  na  zadanie  „Rozbudowa  budynku 
Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  nr  3  wraz  z  zagospodarowaniem  terenu  szkolnego 
w Wodzisławiu Śląskim dzielnicy Radlin II”,

– zmniejszeniu  odsetek na obsługę długu o kwotę 100 tys.  zł,  które  zostały wydatkowane 
na wynagrodzenia i składki od nich naliczane w Służbach Komunalnych Miasta,

– zmniejszeniu wydatków na energię zużytą do oświetlenia ulic, placów i dróg o kwotę 100 
tys. zł,  zwiększając o tę kwotę wydatki na zakup asfaltu,

– zmniejszeniu  kwoty  w  dziale  926  w  rozdziale  92695-Pozostała  działalność-  wydatki 
o kwotę 60 tys. zł, zwiększając o tą kwotę wydatki bieżące związane z utrzymaniem Żłobka 
w związku z utworzeniem jednostki budżetowej Żłobek Miejski nr 1. 

Zauważył, że w paragrafie, gdzie było przeniesienie kwoty w wysokości 62 162 zł tj. Paragraf 6 
z  zadania  „Przebudowa  istniejącego  odcinka  i  budowa  nowej  drogi  dojazdowej  do  kościoła 
na  os.1  Maja  w  dzielnicy  Wilchwy”  na  zadanie  doświetlenie  ulicy  Dolinnej,  które  nastąpiło 
na podstawie załącznika do Uchwały Rady Dzielnicy Wilchwy, po konsultacjach z Radą Dzielnicy 
jest propozycja, aby to przeniesienie wycofać.

Radna  T.  Rybka  powiedziała,  że  Rada  Dzielnicy  Wilchwy  wnioskowała  o  to,  aby  nadwyżka 
z zadania budowy drogi do nowo budowanego kościoła w dzielnicy Wilchwy w wysokości 12 tys. 
zł  została  przeniesiona  na  zadanie  dot.  oświetlenia  ulicy  Dolinnej.  Dodała,  że  tutaj  nastąpiło 
nieporozumienie i trzeba by tę sprawę jakoś rozwiązać. Zauważyła, że jest po rozmowie z panią 
J. Mrozek, która poinformowała, że we wrześniu odbędzie się przetarg na to oświetlenie i sądzi, 
iż będzie to kwota rzędu ok. 15 tys. zł. Zapytała, czy jest możliwość, aby pozostawić to jeszcze 
przez  następny  miesiąc,  a  pozostałą  część  środków  finansowych,  która  zostanie  po  przetargu 
przeznaczyć na zadanie dot. oświetlenia ul. Dolinnej, które pierwotnie od dwóch lat jest wpisane 
w  zadaniach  Rady  Dzielnicy?  Zauważyła,  że  jeżeli  ta  kwota  zostałaby  podzielona  zgodnie 
z tym jak zaplanowano to dwa lata temu, czyli te 50 tys. zł na zadanie dot. budowy drogi do nowo 
budowanego  kościoła,  a  te  12  tys.  na  oświetlenie  ul.  Dolinnej  i  gdyby  zabrakło  środków 
finansowych na to zadanie wtedy byłaby konieczność po raz kolejny dokonania zmiany w uchwale 
budżetowej  miasta.  Poprosiła,  aby  Skarbnik  Miasta  jako  osoba  tutaj  kompetentna  doradziła 
najlepsze wyjście z tej sytuacji. 
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Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział,  że takie wyjście oczywiście jest możliwe i realne. 
Dodał, że dostosuje się do Uchwały Rady Dzielnicy, czyli dopiero po rozstrzygnięciu postępowania 
w miesiącu wrześniu pozostałą kwotę Rady Dzielnicy przeznaczy się na inne zadanie na sesji Rady 
Miejskiej w miesiącu wrześniu br. 

Radna T. Rybka  powiedziała, że rozumie, iż Rada Dzielnicy Wilchwy musi podjąć nową uchwałę 
po zakończonym przetargu.

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz odpowiedział, że tak. 

Radna T. Rybka zapytała, czy Rada Dzielnicy może mieć pewność, że po podjęciu Uchwały środki 
finansowe pozostaną na tym zadaniu przeniesione np.  na przyszły rok? Zauważyła, że może uda 
się zdążyć z wykonaniem zadań własnościowych jeszcze w tym roku. 

Przewodniczący  Rady Miejskiej  powiedział,  że  z  dyskusji  wynika,  aby  to  przeniesienie  jednak 
zostawić.

Rana  T.  Rybka  odpowiedziała,  że  tak,  ponieważ  nie  wiadomo  jaka  będzie  wysokość  kwoty 
przetargu. 

Radny  M.  Balcer  powiedział,  że  z  tego  co  mu  wiadomo  rezerwa  w  Dzielnicy  Wilchwy  była 
w wysokości ok. 6 tys. zł, bądź 9 tys. zł i te pieniądze mogłyby zostać przeznaczone na budowę 
oświetlenia ulicy Dolinnej, natomiast środki finansowe z zadania budowy nowej drogi dojazdowej 
do Kościoła 1 Maja pozostawić na tym zadaniu. 

Radna M. Żebrak powiedziała, że rezerwa Rady Dzielnicy Wilchwy wynosi 6 tys. zł, a nie 9 tys. zł. 
Zauważyła, że w ostatnim posiedzeniu Rady Dzielnicy radny nie uczestniczył. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział,  że jest propozycja,  aby środki finansowe przenieść 
na zadanie dot. oświetlenia na ul. Dolinną, a po przetargu pozostałe środki finansowe przeznaczyć 
na  budowę drogi  dojazdowej  do  Kościoła  na  Osiedlu  1  Maja.   Zapytał,  czy  są  jeszcze  jakieś 
zmiany? 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że tak, a mianowicie przeniesienie kwoty w wysokości 
4  850 zł  z  wydatków  bieżących  na  wydatki  majątkowe z  remontu  kuchni  szkolnej  w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym  nr  3  na  zakup  kuchni  gazowej  w  ramach  remontu  kuchni  szkolnej 
oraz przeniesienie pomiędzy zadaniami inwestycyjnymi  w Radzie Dzielnicy Osiedle XXX-lecia, 
Piastów,  Dąbrówki  kwoty  w  wysokości  10  tys.  zł  z  zadania  budowa  miejsc  postojowych 
wraz z drogą dojazdową przy budynku nr 14 na os. Dąbrówki na wykonanie drogi dojazdowej 
do garaży ul. Leszka pomiędzy działkami 3225/303-3504/303-3505/303 i drogi dojazdowej PEC. 

Radny R.  Zalewski  powiedział,  że  na  koniec  roku planuje  się  zadłużenie  miasta  w wysokości 
60 mln zł. Dodał, że według tej uchwały różnica w wydatkach bieżących tj. niecałe 0,5 mln zł, czyli 
tyle można spłacić, jeżeli chodzi o zadłużenie i odsetki. Sądzi, że tych odsetek będzie ok. 10%. 
Zauważył, że jeżeli nie podejmiemy działań, jeżeli Prezydent Miasta nie podejmie działań, aby tutaj 
ta różnica była zdecydowanie większa, nie będzie z czego spłacić odsetek od zadłużenia. Dodał, 
że nawet dochód za teren na osiedlu Przyjaźni ok. 5,5 mln zł to zaledwie starczy na spłatę odsetek. 
Poprosił, aby podjąć działania, które będą widoczne w kolejnej uchwale w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej, aby było więcej wolnych środków z możliwością przeznaczenia ich na spłatę odsetek 
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i zadłużenia. Mówiący powiedział, że kwota w wysokości 60 mln zł jest bardzo dużą kwotą i jeżeli 
nie  będzie  większych  dochodów –  a  w przypadku  Wodzisławia  Śl.  jest  to  bardzo  wątpliwe  – 
powstanie bardzo duży problem ze spłatą, dlatego wstrzyma się przy głosowaniu przedmiotowej 
uchwały. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  rozumie  populizm  i  specjalnie  nazywa 
to  populizmem.  Dodał,  że  Prezydent  Miasta  prowadzi  działania  racjonalizacyjne  w  finansach 
Miasta  od  dłuższego  czasu  i  między  innymi  w  miesiącu  lutym  wprowadzono  na  sesję  Rady 
Miejskiej  uchwałę  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  szkół,  dla  których  Miasto  Wodzisław  Śląski 
jest organem prowadzącym, która dotyczyła skutków finansowych nie na ten rok, ale w większej 
mierze na rok 2012, 2013, 2014, 2015 itd. czyli na lata, w których Miasto będzie spłacać zadłużenie 
z zaciągniętych obligacji,  czy kredytów. Zauważył,  że żaden Prezydent Miasta tnąc,  a te cięcia 
są  już  bardzo  głębokie  w  Służbach  Komunalnych  Miasta,  bo  sami  Państwo  zgłaszacie 
na komisjach, iż stan remontów jest niezadowalający. Poinformował, że zmian w tych zakresach 
nie  będzie,  ponieważ  nie  podjęto  decyzji  bardzo  trudnych,  także  społecznie  o  znaczeniu 
fundamentalnym  dla  finansów  Miasta.  Nadmienił,  że  wszyscy  mają  świadomość, 
jaki jest największy dział jeśli chodzi o wydatki bieżące, dlatego nazywa to populizmem. Zauważył, 
że  jak  co  niektórzy  mówią,  że  mają  problem  z  oświatą  to  zachęca  do  przeczytania  artykułu 
w Dzienniku Gazety Prawnej, gdzie wypowiada się osoba z miasta Bydgoszczy, iż mają problem 
z finansowaniem oświaty, bo z subwencji wydają 90% na pokrycie wszystkich kosztów osobowych 
i  zostaje  im tylko  10% na  remonty  i  inne  rzeczy.  W związku  z  tym powiedział,  że  chciałby, 
aby Prezydent Miasta Bydgoszczy operował budżetem, w którym dopłaca do subwencji, tnie i tak 
cały czas nim gospodaruje. Mówiący powiedział, że nie zgodzi się na taki populizm. Dodał, aby nie 
być populistami.  Zauważył,  że w miesiącu lutym br. można było decydować o tym,  jak będzie 
wyglądać  budżet  roku  2012,  2013,  2014.  Poinformował,  że  w  dniu  dzisiejszym  podpisał 
Zarządzenie mówiące o tym, iż plany jednostek na przyszły rok  to 95% wydatków w tym roku, 
a więc o 5% mniej. Dodał, że będą kolejne cięcia, budżet będzie zrównoważony we wszystkich 
innych  dziedzinach,  poza  tą  jedną,  ale  kosztem  wszystkich  innych.  Dodał,  że te  działania 
będą prowadzone, ale z drugiej strony to odpowiedzialność wspólna, w związku z tym nie mówmy, 
że czegoś nie ma, czy nie będzie wykonane.  Powiedział,  że ma nadzieję, iż tak jak teraz radny 
R. Zalewski wstrzyma się od głosownia w przyszłym miesiącu poprze jego decyzję, aby lwią część 
ze  środków  pozyskanych  właśnie  ze  sprzedaży  terenu  na  Osiedlu  Przyjaźni  przeznaczyć 
na  wcześniejsze  wykupienie  rat  obligacji,  aby  nie  trzeba  było  ponosić  kosztów  bieżących 
na obsługę zadłużenia.

Radny R. Zalewski  powiedział,  że  chyba inaczej  rozumie  znaczenie  słowa populizm,  ponieważ 
populizm to chodzi  o  decyzje  podejmowane dla  popularności  populistycznej,  natomiast  zdania, 
które wypowiedział, nie mówią o tym, aby podjąć łatwe decyzje, tylko właśnie trudne. W związku 
z tym poprosił, aby Prezydent Miasta doczytał na ten temat. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że populizm można rozumieć bardzo różnie i również 
zachęca radnego do poczytania na ten temat. Dodał, że nie będzie wchodzić w wielką polemikę, 
bo uważa, iż szkoda marnować czasu wszystkich Państwa radnych na temat  populizmu. Zauważył, 
że  w  momencie,  kiedy  w  miesiącu  lutym  staje  się  przed  ludźmi,  organizuje  się  spotkanie, 
manifestacje, broni się wszystkiego, a potem po kilku miesiącach widać jakie są skutki w budżecie 
Miasta, jak budżet będzie trudny i trzeba będzie stanąć przed innymi mieszkańcami i powiedzieć, 
że  nie  ma.  Powiedział,  że  Pan  radny  zawsze  będzie  mógł  powiedzieć:  „przecież  apelowałem 
na sesji”, natomiast tutaj apel nie wystarczy, tu w lutym trzeba było mieć odwagę. 

Radny R. Zalewski powiedział, że w tej chwili nie będzie wracać do dyskusji na temat likwidacji 
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szkół,  bo  ona  nie  była  przygotowana,  była  źle  przygotowana.  Poprosił,  aby  nie  przypominać, 
iż to było działanie populistyczne. 

Na tym dyskusję zakończono.

Uchwała  Nr  XII/96/11  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego 
na  2011  rok  wraz  z  wniesionymi  zmianami  została  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  15,  przec.-  0, 
wstrz.- 2, nieobecny na sali - pan J. Wyleżych, pan M. Ganita). 

b) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Wodzisławia Śląskiego na lata2011-2024.
Zreferował pan T. Bednorz Skarbnik Miasta.

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że w związku ze zmianą w uchwale w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej należy dokonać zmian w przedmiotowej uchwale. Dodał, że główną zmianą 
to jest  oczywiście  zwiększenie wydatków na przedsięwzięcie tj.  320 tys.  zł na Zespół Szkolno-
Przedszkolny nr 3 w Radlinie; kwotę w wysokości 417 600 zł na kanalizację oraz zmiany związane 
ze zwiększeniem wydatków i limitów na umowy, których realizacja wykracza poza rok budżetowy, 
to  przede  wszystkim  koszty  związane  z  nową  umową  na  obsługę  długu  i  koszty  odsetek 
z tego tytułu w latach trwania tej umowy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są pytania? 

Pytań nie było.

Uchwała Nr XII/97/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Wodzisławia Śląskiego na lata 2011-2024 wraz z wniesionymi zmianami została podjęta 
(ilość głosów: za - 15, przec.- 0, wstrz.- 2, nieobecny na sali - pan J. Wyleżych, pan M. Ganita). 

c) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/499/10 Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego 
z  dnia  28  października  2010  roku  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku 
od nieruchomości na 2011 r. oraz zwolnień od tego podatku.
Zreferował pan J. Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego. 

Naczelnik  Wydziału  FB  pan  J.  Matyja  powiedział,  że  przedmiotowy  projekt  uchwały  został 
pozytywnie  zaopiniowany  przez  wszystkie  Komisje  Rady  Miejskiej.  Dodał,  że  zmiana 
ma  właściwie  charakter  formalny  i  jest  związana  ze  zmianą  przypisów obowiązującego  prawa 
i  dotyczy  jedynie  zmiany  z  dniem  01  lipca  br.  brzmienia  jednej  ze  stawek  dla  podmiotów 
prowadzących działalność świadczeń zdrowotnych.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są pytania?

Pytań nie było. 

Uchwała  Nr XII/98/11  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr LI/499/10  Rady Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego  z  dnia  28  października  2010  roku  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku 
od  nieruchomości  na  2011  r.  oraz  zwolnień  od  tego  podatku  została  jednogłośnie  podjęta 
(ilość głosów: za-17, przec.-0,wstrz.-0, nieobecni na sali – pan, M. Ganita, pan J. Wyleżych).
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d) Uchwała w sprawie  w sprawie zmiany uchwały Nr III/18/10 Rady Miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego z dnia 28 grudnia 2010 roku w sprawie określania wzorów formularzy informacji 
oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek rolny, podatek leśny.
Zreferował pan J. Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego.

Naczelnik  Wydziału  FB  pan  J.  Matyja  powiedział,  że  przedmiotowy  projekt  uchwały 
jest konsekwencją uchwały pierwszej, ponieważ we wzorach formularzy jest wskazane brzmienie 
jednej  ze  stawek dla  podmiotów prowadzących  działalność  świadczeń  zdrowotnych  w związku 
z tym należy zmienić wzory formularzy i dostosować je do obecnie obowiązujących przepisów. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywne  opinie 
Komisji Strategii (...), Komisji Prawa (...) oraz Komisji Budżetu. Zapytał, czy są pytania?

Pytań nie było.

Uchwała  Nr  XII/99/11  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  III/18/10  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego  z  dnia  28  grudnia  2010  roku  w  sprawie  określania  wzorów  formularzy  informacji 
oraz deklaracji na podatek od nieruchomości,  podatek rolny,  podatek leśny została jednogłośnie 
podjęta (ilość głosów: za-18, przec.-0,wstrz.-0, nieobecni na sali – pan M. Ganita).

e) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Śląskiego 
z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych – książek i czasopism pedagogiczno – 
psychologicznych  dla  Regionalnego  Ośrodka  Doskonalenia  Nauczycieli  i  Informacji 
Pedagogicznej  „WOM” w Rybniku  Pedagogicznej  Biblioteki  Wojewódzkiej  w Rybniku 
Filii w Wodzisławiu Śląskim. 
Zreferowała pani I. Michałek podinspektor w Biurze Kultury, Sportu i Zdrowia.

Podinspektor w Biurze Kultury, Sportu i Zdrowia pani I. Michałek powiedziała, że przedmiotowy 
projekt  uchwały  pozwala  udzielić  pomocy  finansowej  dla  Samorządu  Województwa  Śląskiego 
z  przeznaczeniem  na  zakup  nowości  wydawniczych  –  książek  i  czasopism  pedagogiczno  – 
psychologicznych dla Regionalnego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli i Informacji Pedagogicznej 
„WOM” w  Rybniku  Pedagogicznej  Biblioteki  Wojewódzkiej  w  Rybniku  Filii  w  Wodzisławiu 
Śląskim. 

Uchwała Nr XII/100/11 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 
Śląskiego z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych – książek i czasopism pedagogiczno 
–  psychologicznych  dla  Regionalnego  Ośrodka  Doskonalenia  Nauczycieli  i  Informacji 
Pedagogicznej  „WOM”  w  Rybniku  Pedagogicznej  Biblioteki  Wojewódzkiej  w  Rybniku  Filii 
w  Wodzisławiu  Śląskim.  została  podjęta  (ilość  głosów:  za-16,  przec.-0,wstrz.-1,  nieobecni 
na sali – pan M. Ganita, pan J. Wyleżych).

f) Uchwała  w  sprawie  zmiany  nazwy  Zespołu  Świetlic  Profilaktyczno-Wychowawczych 
w Wodzisławiu Śląskim  i nadania nowego statutu.
Zreferowała  pani  K.  Orbik-Skupień  Dyrektor  Zespołu  Świetlic  Profilkatyczno-
Wychowawczych.

Dyrektor ZŚPW pani K. Orbik-Skupień powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmiany nazwy 
Zespołu  Świetlic  Profilkatyczno-Wychowawczych  na  Wodzisławską  Placówkę  Wsparcia 
Dziennego „Dziupla”, a także rozszerzenia działalności placówki. Zauważyła, że zamierza się poza 
prowadzeniem świetlic otworzyć również klub młodzieżowy dla młodzieży gimnazjalnej i starszej, 

16



otworzyć  hostel  oraz rozszerzyć  działalność grup wsparcia  i  działalność  terapeutyczną.  Dodała, 
że spowodowane jest to zmianami w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 
nad dzieckiem, które będą obowiązywać od stycznia 2012 roku.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał,  czy  zmiana  brzmienia  paragrafu  5  „Uchwała  wchodzi 
w  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  jej  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 
Śląskiego”  jest  nadal  aktualna  i  nowe  brzmienie  tego  paragrafu  to  „Uchwała  wchodzi 
w życie z dniem 1 września 2011 roku”?

Dyrektor ZŚPW pani K. Orbik-Skupień odpowiedziała, że tak.

Uchwała  Nr  XII/101/11  w  sprawie  zmiany  nazwy  Zespołu  Świetlic  Profilaktyczno-
Wychowawczych  w Wodzisławiu  Ślaskim i  nadania  nowego Statutu  wraz  z  wniesioną  zmianą 
została  jednogłośnie  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  18,  przec.-  0,wstrz.-  0,  nieobecni  na  sali  – 
pan M. Ganita).

g) Uchwała  w  sprawie  nadania  Statutu  Wodzisławskiego  Ośrodka  Rehabilitacji  i Terapii 
Dzieci i Młodzieży.
Zreferowała pani D. Jaromin Dyrektor WORiT. 

Dyrektor  WORiT pani  D.  Jaromin powiedziała,  że  powyższy projekt  uchwały dotyczy  nadania 
Statutu WORiT. Dodała, że nadanie nowego Statutu spowodowane jest tym, iż od 1 lipca br. weszła 
w życie  ustawa  o  działalności  leczniczej,  która  uchyla  ustawę  o  zakładach  opieki  zdrowotnej. 
Jednocześnie  z  uwagi  na  utratę  mocy  powyższej  ustawy  nie  ma  obecnie  podstawy  prawnej 
dla  obowiązywania  aktualnego  statutu.  Zauważyła,  że nowa  ustawa daje  możliwość  powołania 
nowej  komórki  organizacyjnej,  która  nie  jest  związana  stricte  z  działalnością  leczniczą. 
Poinformowała,  że  w  poprzedniej  uchwale  takiej  możliwości  nie  było.  W  związku  z  tym 
wykorzystano  ten  zapis  i  w  statucie  pojawiła  się  kolejna  komórka  organizacyjna  pod  nazwą 
Ośrodek Rewalidacyjno-Wychowawczy przeznaczony dla dzieci od 3 roku życia do 25 roku życia. 
Powiedziała,  że  daje  to  możliwość  poszerzenia  prowadzenia  terapii  oraz  wydłużenia  wieku, 
ponieważ  w  pobycie  dziennym  dzieci  objęte  terapią  były  do  18  roku  życia.  Poinformowała, 
że  projekt  uchwały  został  zaopiniowany  pozytywnie  przez  Komisję  Zdrowia(...),  Komisję 
Rewizyjną, Komisję Prawa (...). Mówiąca zgłosiła następujące autopoprawki:

– zmianie ulega podstawa prawna, otrzymując brzmienie „Na postawie art. 18 ust. 1 ustawy 
z  dnia  8  marca  1990 r.  o  samorządzie  gminnym  (tekst  jedn.  Dz.U.  z  2001 r.  Nr  142, 
poz. 1591 ze zm.) oraz art. 42 ust. 4 w związku z art. 204 ust.2 ustawy z dnia 15 kwietnia 
2011  r.  o  działalności  leczniczej  (Dz.U.  Nr  112,  poz.  654)  w  celu  dostosowania 
dotychczasowego  statutu  Wodzisławskiego  Ośrodka  Rehabilitacji  i  Terapii  Dzieci 
i Młodzieży do przepisów ustawy o działalności leczniczej na wniosek Dyrektora WORiT”,

– §4 otrzymuje  brzmienie  :  „Uchwała  wchodzi  w życie  po upływie  14 dni  od ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego”,

– w Statucie WORiT (Załącznik) ulega wykreśleniu §28.

Uchwała  Nr  XII/102/11  w  sprawie  nadania  Statutu  Wodzisławskiego  Ośrodka  Rehabilitacji 
i Terapii Dzieci i Młodzieży wraz z wniesionymi zmianami została podjęta (ilość głosów: za-16, 
przec.-0, wstrz.-1, nieobecny na sali – pan M. Ganita, pan A. Króliczek).
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h) Uchwała w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej Wodzisławia Śląskiego.
Zreferował pan J. Lipiński Komendant Straży Miejskiej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  projekt  uchwały  otrzymał  pozytywne  opinie 
Komisji  Gospodarki  Komunalnej  (...),  Komisji  Rewizyjnej,  Komisji  Prawa(...)  oraz  Komisji 
Ochrony Środowiska. 

Komendant Straży Miejskiej pan J. Lipiński powiedział,  że wniesienie przedmiotowego projektu 
uchwały  wynika  głównie  z  poszerzenia  zadań  Straży  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego.  Dodał, 
że dodatkowo wprowadzono zadanie dotyczące kontroli parkowania pojazdów w Strefie Płatnego 
Parkowania  oraz  wyłapywanie  bezdomnych  psów  na  terenie  miasta  Wodzisławia  Śląskiego. 
Zauważył, że zadania związane z obsługą monitoringu miejskiego zostały przeniesione z Referatu 
Patrolowo-Interwencyjnego  do  Referatu  ds.  Wykroczeń.  Poinformował,  że  wprowadzono 
dodatkowe zadania  w związku z  utworzeniem Eko patrolu,  a  także  zmieniono obszar  działania 
Straży  Miejskiej.  Dodał,  że  obecnie  terenem  działania  Straży  Miejskiej  jest  obszar  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego oraz Gminy Godów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są pytania?

Pytań nie było. 

Uchwała Nr XII/103/11 w sprawie: nadania „Regulaminu Straży Miejskiej Wodzisławia Śląskiego” 
została  jednogłośnie  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  17,  przec.  -  0,wstrz.  -  0,  nieobecni  na  sali  - 
pan M. Ganita, pan A. Króliczek).

i) Uchwała  w  sprawie   utworzenia  na  terenie  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  odrębnych 
obwodów  głosowania  w  wyborach  do  Sejmu  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej 
zarządzonych na dzień 09 października 2011 r. 
Zreferował pan W. Mitko Sekretarz Miasta. 

Sekretarz  Miasta  pan  W.  Mitko  powiedział,  że  przedmiotowa  uchwała  dotyczy  utworzenia 
odrębnych obwodów głosowania w wyborach do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej: 

– Obwód głosowania nr 28 z siedzibą Obwodowej Komisji Wyborczej w Szpitalu w Zespole 
Opieki Zdrowotnej przy ul. 26 Marca nr 51 w Wodzisławiu Śląskim,

– Obwód  głosowania  nr  29  z  siedzibą  Obwodowej  Komisji  Wyborczej  w  Wojewódzkim 
Szpitalu Chorób Płuc przy ulicy Brackiej 13 w Wodzisławiu Śląskim . 

Uchwała Nr XII/104/11 w sprawie: utworzenia na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego odrębnych 
obwodów głosowania  w wyborach  do  Sejmu  i  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej  zarządzonych 
na  dzień  09  października  2011  r.  została  jednogłośnie  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  18, 
przec. - 0,wstrz. - 0, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

j) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Wodzisławia 
Śląskiego mgr inż. Mieczysława Kiecy.
Zreferował pan W. Mitko Sekretarz Miasta. 

Sekretarz Miasta pan W. Mitko powiedział,  że w związku z nabyciem przez Prezydenta Miasta 
pana M. Kiecę prawa do otrzymaniu  dodatku z  tytułu wieloletniej  pracy tzw. dodatek stażowy 
zaistniała  potrzeba  zmiany  uchwały  w  zakresie  wysokości  wynagrodzenia  Prezydenta  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego. Dodał, że wszystkie pozostałe składniki wynagrodzenia są bez zmian. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są pytania?

Radny  R.  Zalewski  powiedział,  że  nie  chce  wracać  do  tego  co  mówił  wcześniej,  jeśli  chodzi 
o  zadłużenie  i  fatalną  sytuację  finansową  Miasta  Wodzisławia  Śl.,  natomiast  mimo  wszystko 
jest  to  wzrost  wynagrodzenia  Prezydenta  Miasta  i  uważa,  że  teraz  nie  jest  czas  na  tego  typu 
sytuacje.  Zapytał,  czy  w  tej  sytuacji  nie  byłoby  najlepiej,  aby  dokonać  takich  zmian, 
które  spowodują,  że  wynagrodzenie  Prezydenta  Miasta  zostanie  na  tym  samym  poziomie? 
Powiedział, że byłby to dobry przykład nie tylko dla urzędników, ale także dla mieszkańców Miasta 
Wodzisławia Śl. 

Radny A. Króliczek powiedział, że rzadko zabiera głos w takich sytuacjach, ale zauważył, iż od iluś 
lat prowadzi swoją firmę i wie jaka to jest odpowiedzialność. Dodał, że nigdy za żadne pieniądze 
nie podjąłby się funkcji Prezydenta Miasta.

Radny  J.  Wyleżych  powiedział,  że  zawsze  szanuje  zdania  radnych  i  stara  się  ich  wysłuchać 
do końca, natomiast w tej sytuacji zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych za staż pracy 
nalicza  się  dodatek  stażowy.  Dodał,  że  idąc  drogą  propozycji  trzeba  by  obniżyć  Prezydentowi 
Miasta inne składniki wynagrodzenia, co musiałoby znaleźć swoje uzasadnienie - po uprzednim 
wykonaniu  całej  procedury  -  którego  tutaj  nie  widzi.  Zauważył,  że  skoro  dodatek  stażowy 
przewidują przepisy i  każdy z nas pracujący to otrzymuje,  to nie dyskutujmy już na ten temat, 
bo szkoda czasu. Zaproponował, aby przyjąć ww. uchwałę, gdyż jest to prawo nabyte. 

Radny  R.  Zalewski  powiedział,  że  oczywiście  rozumie  wypowiedzi  swoich  poprzedników, 
natomiast mimo wszystko nie zostanie to odebrane przez społeczność lokalną jako prawo nabyte, 
a jako podwyżka. W związku z powyższym poprosił, aby rozważyć, czy nie warto podjąć takich 
działań, aby to wynagrodzenie się jednak nie zmieniło, czyli musiałby ulec obniżeniu inny składnik 
wynagrodzenia. 

Uchwała Nr XIII/ 105/11 w sprawie ustalenia wysokości  wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  mgr  inż.  Mieczysława  Kiecy  została  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  16, 
przec. - 1,wstrz. - 1, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

k) Uchwała  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli 
prawidłowości wykorzystania dotacji przez szkoły, przedszkola i inne formy wychowania 
przedszkolnego  prowadzonego  na  terenie  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  przez  osoby 
prawne i fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego.
Zreferował pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że jeżeli ktoś zarejestruje szkołę na terenie 
Miasta, która zostanie wpisana do rejestru, wtedy też takiemu organowi  należy udzielić dotacji. 
Dodał, że takowa uchwała była podjęta już w 2001 roku, natomiast od tego roku prawo się zmieniło 
i  powstały  nowe  podmioty,  chociażby  w  ramach  wychowania  przedszkolnego.  W  związku 
z powyższym należy dostosować uchwałę Rady Miejskiej do aktualnie obowiązujących przepisów 
i wprowadzić nowe formy uprawnione do otrzymania dotacji. Zauważył, że przedmiotowy projekt 
uchwały otrzymał  opinię  pozytywną Komisji  Rewizyjnej,  Komisji  Prawa (...),  Komisji  Budżetu 
i  Komisji  Oświaty(...).  Nadmienił,  iż  jest  to  akt  prawa  miejscowego,  który  był  umieszczony 
na stronie internetowej miasta Wodzisławia Śl., jak również na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miasta. 

Uchwała  Nr  XII/106/11  w sprawie   trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  oraz  trybu  i  zakresu 
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kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji przez szkoły, przedszkola i inne formy wychowania 
przedszkolnego  prowadzonego  na  terenie  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  przez  osoby  prawne 
i fizyczne inne niż jednostka samorządu terytorialnego została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: 
za - 18, przec. - 0,wstrz. - 0, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

l) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem 
Wodzisławskim dotyczącego założenia i prowadzenia gimnazjum mistrzostwa sportowego 
w Wodzisławiu Śląskim przez Miasto Wodzisław Śl.
Zreferował pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały dotyczy 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z powiatem wodzisławskim na założenie i prowadzenie 
szkoły mistrzostwa sportowego przez miasto Wodzisław Śląski. Dodał, że pod względem prawa 
organem  uprawnionym  do  prowadzenia  tego  typu  placówek  jest  powiat,  natomiast  Ustawa 
o systemie oświaty przewiduje, że jeżeli jednostki - w tym przypadku powiat wodzisławski i miasto 
Wodzisław  Śl.  -  zawrzą  stosowne  porozumienie,  to  miasto  może  tego  typu  placówkę  założyć 
i prowadzić. Zauważył, że dotyczy to placówki na poziomie gimnazjum, a konkretnie gimnazjum 
nr 3 funkcjonującego w ramach Zespołu Szkół nr 3.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy powiat ustosunkował się pozytywnie w tej sprawie?

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski powiedział, że tak. Dodał, że Zarząd Powiatu  wydał 
opinię pozytywną w tej  sprawie i przekazał projekt uchwały do zaopiniowania Radzie Powiatu. 
Zauważył, że w dniu 25 sierpnia br. Rada Powiatu podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała  Nr  XII/107/11  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Powiatem 
Wodzisławskim  dotyczącego  założenia  i  prowadzenia  gimnazjum  mistrzostwa  sportowego 
w Wodzisławiu Śląskim przez Miasto Wodzisław Śląski została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: 
za - 18, przec. - 0,wstrz. - 0, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

m) Uchwała  w  sprawie   przyjęcia  aktualizacji  -  „Planu  Gospodarki  Odpadami  dla  Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego na lata  2010-2012 z  uwzględnieniem roku 2009 oraz kierunków 
działań na lata 2013-2016” wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko.
Zreferował  pan  T.  Dragon  Naczelnik  Wydziału  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  
Komunalnej. 

Naczelnik  Wydziału  OŚiGK  pan  T.  Dragon  powiedział,  że  jeszcze  w  tym  roku  gmina 
ma obowiązek aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami, który wynika z ustawy o odpadach. Dodał, 
że od przyszłego roku takiego obowiązku już nie  będzie.  Zauważył,  że  aktualizacja  tego planu 
pozwoli  miastu  na  monitorowanie  gospodarki  odpadami.  Nadmienił,  że  Komisja  Gospodarki 
Komunalnej  (...),  Komisja  Strategii  (...)  i  Komisja  Ochrony  Środowiska  (...)  zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 

Uchwała Nr XII/108/11 w sprawie przyjęcia aktualizacji - „Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta 
Wodzisławia Śląskiego na lata 2010-2012 z uwzględnieniem roku 2009 oraz kierunków działań 
nalata 2013-2016” wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko została podjęta (ilość głosów: 
za - 17, przec. - 0,wstrz. - 1, nieobecni na sali - pan M. Ganita).
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n) Uchwala w sprawie: zmiany uchwały Nr IX/81/11 Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego 
z  dnia  24 maja  2011 roku w sprawie:  przystąpienia  do realizacji  projektu pt.  „Przyjaźń 
nie zna granic -rozwój współpracy w zakresie sportu i kultury miast partnerskich Wodzisław 
Śląski  -Karvina”  oraz  udzielenia  pełnomocnictwa  prezydentowi  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego  do  zatwierdzania  projektów  współfinansowanych  ze  środków  Europejskiego 
Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Współpracy 
Transgranicznej Republika Czeska – Rzeczpospolita Polska 2007 – 2013. 
Zreferowała pani E. Wesołowska podinspektor w Biurze Funduszy Europejskich.

Podinspektor w Biurze Funduszy Europejskich pani E. Wesołowska powiedziała, że ww. uchwała 
została już podjęta przez Radę Miejską Wodzisławia Śl. w dniu 24 maja br., natomiast nastąpiła 
konieczność jej zmiany ze względu na zmianę tytułu projektu. Dodała, że instytucja pośrednicząca - 
sekretariat  techniczny  w Ołomuńcu  -  zażądał  zmiany  tytułu  projektu,  który  jest  spowodowany 
koniecznością uzupełnień dokumentów aplikacyjnych. Nadmieniła, że uchwała stanowi załącznik 
do  dokumentów  aplikacyjnych  potrzebnych  do  Programu  Operacyjnego  Współpracy 
Transgranicznej Republika Czeska – Republika Polska 2007- 2013.

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Komisja Budżetu i Komisja Oświaty (...) wydała 
pozytywną opinię do projektu uchwały.

Uchwała  Nr XII/109/11 w sprawie:  zmiany uchwały Nr IX/81/11  Rady Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego z dnia 24 maja 2011 roku w sprawie: przystąpienia do realizacji projektu pt. „Przyjaźń 
nie zna granic -rozwój współpracy w zakresie sportu i kultury miast partnerskich Wodzisław Śląski 
-Karvina”  oraz  udzielenia  pełnomocnictwa  prezydentowi  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego 
do zatwierdzania  projektów współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Republika Czeska – 
Rzeczpospolita  Polska  2007  –  2013  została  jednogłośnie  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  18, 
przec. - 0,wstrz. - 0, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

o) Uchwała  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Wodzisławiu Śląskim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś ma uwagi do ww. uchwały?

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani I. Kalinowska powiedziała, że w dniu dzisiejszym 
radni otrzymali  odpowiedź Dyrektora MOPS na stanowisko Komisji  Rewizyjnej  w tej  sprawie. 
W  związku  z  powyższym,   poprosiła,  aby  skargę  ponownie  skierować  do  rozpatrzenia  przez 
Komisję Rewizyjną.

Radny J. Wyleżych powiedział, że w związku z otrzymaniem przez radnych w dniu dzisiejszym 
odpowiedzi  Dyrektora  MOPS  na  stanowisko  Komisji  Rewizyjnej  składa  wniosek  formalny, 
aby przedmiotowe pismo przekazać Komisji Rewizyjnej w celu ustosunkowania się do informacji 
zawartych w piśmie. 

Radny R. Zalewski powiedział, że w kilku miejscach tego pisma podano niepokojące informacje 
jak np. „Taka praktyka jest niedopuszczalna i stanowi jawne naruszenie fundamentalnych zasad 
uczciwej  konkurencji  oraz  równego  tratowania  wykonawców.  Z  uwagi  na  powyższe  został 
naruszony art. 15 ust.1, pkt.1 ustawy z dnia 16.04.1993 o zwalczaniu nieuczciwej  konkurencji..itd”, 
których  w  Stanowisku  Komisji  Rewizyjnej  jest  więcej.  W  związku  z  powyższym  zapytał, 
czy  zostały  podjęte  jakieś  działania  prawne  dalej  idące,  ponieważ  z  tego  dokumentu  wynika, 
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że zostało naruszone prawo?

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie mogły zostać podjęte żadne działania prawne, 
ponieważ Rada Miejska tego stanowiska nie przyjęła. Poinformował, iż poddaje pod głosowanie 
wniosek radnego J. Wyleżycha (ilość głosów: za – 13, przec. - 0, wstrz. - 2, nieobecny na sali – 
pan M. Ganita).

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radny R. Zalewski podjął tutaj słuszne wątpliwości. 
W związku z powyższym złożył wniosek, aby Prezydent Miasta powołał zespół, w skład którego 
wejdzie  Radca  Prawny,  pracownik  z  Biura  Zamówień  Publicznych  oraz  pracownik  z  Biura 
Funduszy  Europejskich.  Nadmienił,  że  zespół  przedstawi  swoje  stanowisko  w  tej  sprawie. 
Zauważył, że być może na następnej sesji Rady Miejskiej, tj. w miesiącu wrześniu sprawa zostanie 
zakończona. 

Rada Miejska Wodzisławia Śląskiego poprzez aklamację przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady 
Miejskiej. 

Ad 6.
Przedstawienie  sprawozdań  z  prac  Komisji  rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  za  okres 
od grudnia 2010 roku do czerwca 2011 roku. 

Nikt nie miał uwag, do przedstawionych sprawozdań.

Rada Miejska jednogłośnie  przyjęła  sprawozdania  z  prac  Komisji  Rady Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego za okres od grudnia 2010 roku do czerwca 2011 roku. 

Ad 7.
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się w dniu 30.06.2011r. został 
jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 18, przec. - 0,wstrz. - 0, nieobecni na sali - pan M. Ganita).

Ad 8.
Wolne głosy i wnioski.

Radny  J.  Zemło  powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  Rady  Miejskiej  zwracał  uwagę  na  pewne 
niewykonania  prac  drogowych  mających  wpływ  na  bezpieczeństwo  mieszkańców 
oraz  na  obsunięcie  się  skarpy  na  ul.  Chełmońskiego.  Dodał,  że  z  przykrością  stwierdza, 
iż  po  dwóch  miesiącach  dalej  ten  stan  faktyczny  istnieje  i  skarpa  na  ww.  ulicy  nie  została 
zabezpieczona. Poinformował, że kiedy mówił o zabudowaniu tabliczek z nazwą ulicy i numerami 
domów –  gdyż  w dzielnicy Zawada są  przynajmniej  dwie,  lub  trzy drogi  o  tej  samej  nazwie 
jak  np.  boczna  ul.  Rolniczej,  czy  boczna  ul.  Paderewskiego  –  Prezydent  Miasta  powiedział, 
że jest to bardzo słuszna uwaga, gdyż ma to wpływ na skrócenie czasu dojazdu Straży Pożarnej, 
czy też karetki. Zauważył, że jeżeli jest problem z wycinką jednego drzewa obok boiska bocznej 
ul. Młodzieżowej – gdzie tak się złożyło, że część wykonanej drogi jest na gruncie prywatnym - 
nic nie stoi na przeszkodzie, aby dokonano wycinki krzewów i cięć kosmetycznych koron drzew, 
ponieważ do tych prac nie są wymagane pozwolenia, a to umożliwi mieszkańcom w jakiś sposób 
bezpieczne poruszanie się. Poinformował, że na dzień dzisiejszy właściciel tej posesji nie ogrodził 
terenu, ale miasto powinno to zacząć już porządkować. Mówiący powiedział, że w międzyczasie 
na ul. Bocznej Hożej, czy łączniku ul. Hoża-ul. Młodzieżowa jest potężna wyrwa, która powstała 
po ostatniej ulewie. Dodał, że interweniował już w tej sprawie w Służbach Komunalnych Miasta, 
które  ogrodziły  to  taśmą.  Poprosił,  aby  zabezpieczyć  to  w  innej  formie,  np.  wysypać  kamień, 
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ponieważ  taśma  może  zostać  przez  dzieci  zerwana.  Zauważył,  że  nie  prosi  o  odpowiedzi, 
a skuteczne zabezpieczenie skarpy na ul. Chełmońskiego i wyrwy powstałej w mostku na łączniku 
ul. Hożej - ul. Młodzieżowej. 

Radny A. Króliczek powiedział, że w najbliższą sobotę tj. 03.09.2011 roku w dzielnicy Radlin II 
odbędzie się festyn rodzinny organizowany przez Urząd Miasta Wodzisławia Śl. przy współudziale 
WCK. W związku z  powyższym jako przedstawiciel  społeczności  dzielnicy Radlin  II  zaprasza 
wszystkich do udziału. Dodał, że WCK włożyło bardzo wiele starań w przygotowanie tego festynu. 
Zauważył, że festyn rozpoczyna się o godz. 12,00 w kościele pod wezwaniem Marii Magdaleny, 
a  realizacja  II  części  programu   przygotowanego  przez  WCK realizowana  będzie  na  parkingu 
przy ul. Chrobrego. 

Radny R.  Zalewski  zapytał,  czy w Urzędzie  Miasta  Wodzisławia  Śl.  została  zatrudniona  nowa 
osoba? Powiedział, że jeżeli tak, to czy nie powinno się szukać przesunięć pomiędzy stanowiskami, 
a  nie  zatrudniać  nowych  osób  biorąc  pod  uwagę  sytuację  finansową  Miasta?  Powiedział, 
że z informacji prasowych wynika, iż za kontener będący tymczasowym lokalem socjalnym Miasto 
będzie ponosić koszty w wysokości 1100 zł miesięcznie, który będzie zamieszkiwany przez 5 osób, 
co daje  na osobę 200 zł.  Dodał,  że  niektórzy  nawet  nie  płacą  takiej  kwoty za  czynsz,  dlatego 
też wydaje mu się, iż nie jest to optymalne rozwiązanie i czy nie skończy się to na tym, że środki 
Miasta będą w ten sposób marnotrawione?

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że zgodnie z sugestią radnego J. Zemły 
nie  będzie  odpowiadać  na  zadane  pytania.  Dodał,  że  w  ramach  możliwości  budżetu  Służb 
Komunalnych  Miasta  prace,  o  których  mówił  radny  będą  wykonywane.  Poprosił  radnego 
R.  Zalewskiego  o  wskazanie  konkretnie  nowo  powstałego  stanowiska,  gdyż  w  tej  chwili 
nie przypomina sobie nowo zatrudnionej osoby w Urzędzie Miasta. 

Radny R. Zalewski powiedział, że w prasie wyczytał, iż został ogłoszony konkurs na stanowisko 
w ramach projektu unijnego.

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  jeżeli  był  to  projekt  unijny, 
to wszystkie instytucje prowadzące tego typu projekty w przypadku zwiększenia zakresu projektu 
bądź  prowadzenia  szczególnych  czynności,  kiedy  nikt  z  pracowników  nie  zna  specyfiki 
tego projektu,  ogłasza  się konkurs na dane stanowisko.  Zauważył,  że  wynagrodzenie  tej  osoby 
jest refinansowane ze środków unijnych. Nadmienił, że tego typu przypadek nie powoduje zmian 
w  wysokości  funduszu  wynagrodzeń  pochodzących  z  budżetu  Miasta.  Zauważył, 
że pani B. Chrobok Rzecznik Prasowy informuje,  iż  konkurs odbywał  się  w ramach programu 
„Od przedszkolaka do studenciaka”.

Radny R. Zalewski zapytał, czy w takim przypadku ta osoba zatrudniona jest na umowę na czas 
określony i koszty są finansowane ze środków unijnych oraz czy w przyszłości nie będzie stanowić 
to żadnego obciążenia dla budżetu Miasta Wodzisławia Śl.?

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  odpowiedział,  że  tak  jak  już  powiedział, 
nie pochodzi to ze środków własnych Miasta, a ze środków unijnych i byłoby tutaj wykroczeniem, 
gdyby podpisano umowę o pracę na okres dłuższy niż na czas projektu. Z kolei pytanie dotyczące 
kwoty  za  dzierżawę  tymczasowych  lokali  socjalnych,  którą  miasto  będzie  ponosić  powiedział, 
że przeprowadzono analizę, czy tego typu rozwiązania wprowadzać, czy też nie, ponieważ kieruje 
się tutaj  doświadczeniami  innych miast  oraz brano pod uwagę kwestię  dzierżawy bądź zakupu. 
Zauważył, ze brano również pod uwagę to, że zmieniła się obecnie ustawa, która daje możliwość 
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w  przypadku  nowych  eksmisji,  tj.  eksmisję  bez  wyroku  z  dostarczeniem  obowiązku  lokalu 
socjalnego przez miasto. Nie mniej nawet w świetle nowej ustawy pozostaną wyroki obowiązujące, 
które zostały wydane przed wejściem w życie nowelizacji mówiąc, że dla tych mieszkańców gmina 
ma obowiązek dostarczenia lokalu socjalnego. Zauważył, że jeżeli tego lokalu gmina nie dostarczy, 
a  wiadomo,  że  Ci  mieszkańcy  mieszkają  w  różnych  miejscach  i  czynszu  nie  opłacają, 
tj. w mieszkaniach komunalnych, mieszkaniach będących własnością Spółdzielni Mieszkaniowych 
bądź  innych  właścicieli  nawet  i  prywatnych,  Miasto  jest  zobowiązane  ten  czynsz  płacić. 
Powiedział, że dlatego też z punktu widzenia społecznego to rozwiązanie wydało się najbardziej 
rozsądne, aby zapewnić większą ściągalność w przypadku tych mieszkańców, którym nie można 
dostarczyć lokalu socjalnego. Podkreślił, że nie ma tutaj żadnej zasadności, aby dokonywać zakupu 
czy budowy lokali socjalnych w większym wymiarze, ponieważ patrząc na koszty i doświadczenia 
innych  gmin  są  porównywalne  praktycznie  z  budową  nowego  lokalu  typowo  mieszkalnego 
w pełnym standardzie patrząc na wymogi lokalu socjalnego, dlatego też zdecydowano się na takie 
rozwiązanie,  aby  zwiększyć  możliwość  windykacji  od  tych  osób,  którym  lokal  socjalny 
przysługuje, którzy na razie nie mają żadnej groźby przeniesienia do innego lokalu niż zajmowany 
i  w tej  chwili  nie są skłonne płacić.  Miasto nie wchodzi w zakup tego typu lokali  socjalnych, 
ponieważ chce zobaczyć jak ten instrument będzie oddziaływać na najemców, którzy nie płacą. 

Radny R. Zalewski powiedział, że głównie chodziło mu o kwotę tj. 1100 zł miesięcznie uważając, 
iż jest to bardzo duża kwota, gdyż wychodzi na osobę po 200 zł. Zauważył, że są lokale socjalne, 
wielkości  tego  konteneru,  a  czynsz  wynosi  ok.  100-200  zł.  W  związku  z  tym  uważa, 
za  nieracjonalne  działanie,  aby  płacić  tak  duże  pieniądze  firmie  za  dzierżawę  tego  konteneru, 
być może należy poszukać innego rozwiązania, bądź dokonać zakupu na raty z dofinansowaniem?

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że jeżeli radny zna inną ofertę na tym 
poziomie cenowym na rynku dzierżawy tego typu rozwiązań w standardzie wymaganym dla lokalu 
socjalnego,  poprosił  o  jej  wskazanie.  Dodał,  że  ZGMiR  prowadząc  to  zagadnienie  dokonał 
rozpoznania w większości ofert na rynku i taka cena jest ceną rynkową i nie znaleziono tańszej 
oferty.  Nadmienił,  że  nie  chce  wchodzić  w  dyskusje,  czy  jest  to  dużo,  czy  mało,  natomiast 
odrzucono zakup kontenerów - jak zaproponował radny - ponieważ tego typu urządzenia też mają 
swoją  żywotność  techniczną  i  może  być  tak,  że  po  5,  6,  7  czy  8  latach  w  zależności 
od  intensywności  użytkowania  trzeba  będzie  dokonać  likwidacji  środka  trwałego, 
co wiąże się z jeszcze większym dla Miasta problemem finansowym. 

Radny E.  Chłapek powiedział,  że  26 sierpnia  br.  odbyło  się  spotkanie  mieszkańców Kokoszyc 
z  przedstawicielami  Starostwa  Powiatowego  i  I  Zastępcy  PM  pana  D.  Szymczaka  w  związku 
ze  wzmożonym  ruchem na  ul.  Oraczy,  przez  którą  prowadzony jest  objazd  do  strefy  Olszyny 
i  Czyżowic.  Dodał,  że  objazd  spowodowany  jest  prowadzonym  remontem  ul.  Czyżowickiej. 
W związku  z  tym  poprosił,  aby  Straż  Miejska  01  września  br.  pojawiła  się  na  skrzyżowaniu 
ul.  Młodzieżowej  z  ul.  Oraczy i  dopilnowała porządku,  aby dzieci  rozpoczynające  rok szkolny 
mogły dojść bezpiecznie do szkoły i wrócić do domu. 

Radny  M.  Balcer  powiedział,  że  wiata  przystankowa  na  osiedlu  1  Maja  została  obmalowana 
sprayem, w związku z tym poprosił, aby to usunąć. Zauważył, że w dzielnicy Wilchwy znajdują 
się  dwie tablice  ogłoszeniowe na Osiedlu 1 Maja i  ul.  Jastrzębskiej  w związku z  tym zapytał, 
czy jest  możliwość wywieszenia  tam interpelacji,  które  kieruje  do Prezydenta  Miasta? Zapytał, 
kiedy zostaną dokonane pozimowe roboty  na osiedlu 1 Maja przy bloku 34, 35, 36 i czy zostanie 
zorganizowane zebranie  mieszkańców dzielnicy Wilchwy z nową władzą,  gdyż  wybory odbyły 
się  już  prawie  rok  temu,  a  nowa  władza  Miasta  się  jeszcze  nie  przedstawiła?  Podziękował 
Przewodniczącemu  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  (...)  panu  R.  Szamatowicz  za  zaproszenie 
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na  ostatnie  posiedzenie  Komisji.  Poinformował,  że  na  ostatnim  posiedzeniu  Komisji  Ochrony 
Środowiska (...) mówił o zakupie czerpaka do czyszczenia rowów przydrożnych, na co usłyszał 
odpowiedź „szukaj pieniędzy”. Dodał, że będzie szukał tych pieniędzy, a w ostateczności będzie 
wnioskować o obniżenie diet radnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  jeżeli  radny  M.  Balcer  taki  wniosek  złoży, 
z pewnością zostanie wprowadzony do porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Radny E. Chłapek odnosząc się do wypowiedzi radnego M. Balcera w sprawie zakupu czerpaka 
do czyszczenia rowów melioracyjnych powiedział, że nie jest przeciwny, aby taki czerpak zakupić, 
ale swojego czasu była propozycja powołania spółek wodnych, gdyż obowiązek czyszczenia rowów 
melioracyjnych  spoczywa  na  spółkach  wodnych,  a  jeżeli  takowych  nie  ma,  wtedy 
odpowiedzialność  spada  na  właściciela  gruntu.  Zauważył,  że  należy  zastanowić 
się, jak zmobilizować mieszkańców, właścicieli gruntów do czyszczenia rowów melioracyjnych. 

I Zastępca Prezydenta Miasta pan D. Szymczak powiedział, że koncepcja przebiegu Drogi Głównej 
Południowej  i  analiza  oddziaływania  na  środowisko  dotyczy  praktycznie  większości  dzielnic 
południowych Miasta w związku z tym informuje, iż ustalono termin rozprawy administracyjnej, 
która  odbędzie  się  na  terenie  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  w  dniu  10  października  br. 
o  godz.  16,00  w  Wodzisławskim  Centrum  Kultury.  Nadmienił,  że  rozprawa  administracyjna 
prowadzona będzie przez organ wydający decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach inwestycji 
tj. przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska. 

Radna T. Rybka powiedziała, że Rada Dzielnicy wystosowała pismo w sprawie zorganizowania 
spotkania odnośnie budowy drogi do nowo budowanego kościoła w dzielnicy Wilchwy. W związku 
z  powyższym  zapytała,  czy  przedmiotowe  pismo  wpłynęło  już  na  ręce  I  Zastępcy  Prezydenta 
Miasta i czy został już ustalony termin spotkania?

Radna M. Żebrak w odpowiedzi radnej T. Rybce powiedziała, że pismo już wpłynęło do Urzędu 
Miasta, natomiast  czeka się na wyznaczenie terminu, ponieważ jedna z uczestniczek tej komisji 
jest chora.

Radny M. Balcer zapytał, czy jeżeli Alpina udostępni lokal w dzielnicy Wilchwy będzie możliwość 
zorganizowania  tam  spotkania  w  sprawie  koncepcji  przebiegu  Drogi  Głównej  Południowej, 
aby  obecni  byli  właściciele  nieruchomości  z  dzielnicy  Wilchwy,  które  położone  są  na  trasie 
przebiegu Drogi Głównej Południowej?

I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  pan  D.  Szymczak  odpowiedział,  że  nie  ma  takiej 
możliwości,ponieważ spotkanie odbędzie się wspólnie z przedstawicielami innych gmin. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu 
Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  za  I  półrocze  2011  roku  ;  informacja  o  kształtowaniu 
się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2011 
roku ze względu na obszerność materiału zostanie przesłana w formie elektronicznej tym radnym 
i Przewodniczącym Zarządów Dzielnic, którzy udostępnili swojego e-maila. Z kolei dla tych osób, 
które e-maila nie posiadają materiały są do odbioru w formie papierowej w Referacie Biura Rady 
Miejskiej. Poprosił, aby przekazać Przewodniczącym Rad Dzielnic, aby protokoły z posiedzeń Rad 
Dzielnic dostarczać do Biura Rady Miejskiej, możliwie w jak najszybszym terminie po posiedzeniu, 
gdyż  zdarzają  się sytuacje,  iż  protokoły z  miesiąca  kwietnia  trafiają  dopiero w miesiącu  lipcu. 
Zauważył,  że  kiedyś  Komisja  Rewizyjna  prowadziła  kontrole  Rad  Dzielnic  i  jeżeli  dalej  będą 
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się takie sytuacje powtarzać, kontrola zostanie ujęta w planie Pracy Komisji Rewizyjnej. Mówiący 
zauważył,  że  dotyczy  to  również  zawiadomień  o  posiedzeniach  Rad  Dzielnic,  aby  składać 
je  zgodnie  z  obowiązującymi  zasadami,  czyli  5  dni  przed  posiedzeniem,  chyba,  że  któraś 
z Rad Dzielnic nie chce, aby Przewodniczący Rady Miejskiej uczestniczył w jej posiedzeniu.

Ad 9.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad  12.  sesji  Rady  Miejskiej  został 
wyczerpany i zamknął obrady o godzinie 12.00.

Protokołowała:
W. Kochan – Wydział OR

Przewodniczący
                    Rady Miejskiej 
              Wodzisławia Śląskiego

 Jan Grabowiecki
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